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U čast općine i zaštitnika sv. Bartola

100 DANA NAKON IZBORA ZAVRŠENI PROJEKTI  
Nova kotlovnica, fasada škole, krov ambulante, 
spomenik Soboli i sigurniji promet 
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Prvašića sve više, upisana četiri razreda 
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Važniji telefoni
Ordinacije opće medicine
Cvjetović, Dubravka dr. (školska)    250-111
Matejčić Dokoza, Sanja dr.              259-868
Ušljebrka-Šimunović, Sandra dr.    259-624
Toljanić-Brdar, Vesna dr. (predšk.)  259-644
Patronaža            549 -270

Stomatološke ordinacije
Dunatov Bolf, Ana dr.             250-993

Ljekarna:             545-391

Veterinarska praksa Uvodić:         564-772

Župni ured:     
• Cernik                   259-638
• Grad Grobnik                250-150

Matični ured Čavle:             259-512

Knjižnica Čavle:              208-313

Osnovna škola
• Čavle:              259-169, 259-570
• Grad Grobnik:              296-774
Dječji vrtić «Čavlić»:             259-513
Javni bilježnik:             545-326
Turistička zajednica:            549 120
DVD Čavle:              250-285
Dimnjačar Kamino:                091 952-2829

Adresa: 51219 Čavle
Krenovac 2
Tel: 545-313
Tel. za pogrebne usluge: 099/326-1003
E-mail: kd.cavle@gmail.com

Općina Čavle
Općinska načelnica

 Ivana Cvitan Polić
Predsjednik Općinskog vijeća

Norbert Mavrinac
Adresa: 51219 Čavle, Čavja 31
Telefon: 208-300, 208-310
Fax:  208-311
Internet: www.cavle.hr
Dan Općine

1. svibanj (parne godine),
24. kolovoz (neparne godine)

Upravni odjel
Uredovno vrijeme:

• 8.30 – 11.00 (pon, srij, pet),
• 9.00 – 11.00 i 13.00 – 17.00 (ut)

Uredovno vrijeme
Matični ured
(Dom Čavle, pokraj Pošte)
     utorak i četvrtak:                  08.00 - 16.00 

Turistička zajednica
(Dom Čavle, pokraj glavnog ulaza)
     ponedjeljak - petak:             08.00 - 13.00  
     subota:                                     09.00 - 12.00

Knjižnica Čavle
(prizemlje Čebuharove kuće)
     pon. - sri. - pet.                    09.00 - 13.00
     utorak - četvrtak                  15.00 - 20.00

Ljekarna
(preko puta Čebuharove kuće)
     pon. - pet.                     07.30 – 19.30
     subota                     08.00 – 12.00

Popis novorođene djece čiji su roditelji/staratelji u 
razdoblju od ožujka 2021. godine do rujna 2021. 
ostvarili pravo, sukladno Odluci Općine Čavle, 
na novčanu naknadu od dvije tisuće kuna (popis 
se odnosi na djecu za koju su roditelji prilikom 
preuzimanja odluke o pravu na novčanu naknadu 
potpisali izjavu o privoli):
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aktualnosti

IMPRESSUM

Na području Republike Hrvatske 16. svibnja 2021. provedeni su iz-
bori za lokalnu i regionalnu samoupravu. U Općini Čavle za mjesto 
načelnika kandidiralo se četvero kandidata. Glasati su mogla 6.222 
birača, a to pravo iskoristilo je njih 2.290, odnosno 36,8  %.  Pobjedu 
je odnijela Ivana Cvitan Polić koja je osvojila 54,89 % glasova bira-
ča.  Birači su mogli glasati i za članove Općinskog vijeća. Koalicija 
SDP-UNIJA-HSU osvojila je 48,77 %, koalicija HDZ-HSLS 23,37 %, ko-
alicija PGS-HSS 16,22 %,  koalicija GS-AM 11,62 %.   Općinsko vijeće 
Općine Čavle ima 13 članova.

PROF. DR. BOJAN POLIĆ   
predsjednik EFIS-a 
Prof.dr. Bojan Polić postao je predsjedni-
kom Europske federacije imunoloških dru-
štava ( EFIS). Riječ je o krovnoj organizaciji 
imunologa u Europi koja broji 14 tisuća 
članova. Ovaj izbor je velika osobna čast te 
priznanje riječkoj imunologiji. Čestitke! 

Na svečanoj akademiji 
povodom dana Hrvatske 
obrtničke komore koja 
se održala u Zagrebu 
1. srpnja 2021. Goran 
Maršanić, vlasnik obrta 
Autoprijevoznik Maršanić 
iz Čavala, dobio je vrijed-
no priznanje. Riječ je o 
priznanju „Zlatne ruke“. 
Maršanić je svoj obrt 
otvorio prije 36 godina te uspješno posluje do danas. Posjeduje deset kamiona za razne 
namjene i zapošljava osam djelatnika. Čestitke! 

Stipendistica Općine Čavle Lucia Milardović osvojila je 
prvo mjesto na Međunardonom natjecanju Biser mora 
održanom na Braču. Na natjecanju je sudjelovalo 18 
ugostiteljskih škola iz Hrvatske, Italije, Crne Gore, Ma-
kedonije te bosne i Hercegovine, a naša Lucia, koja se 
natjecala zajedno s Lorenom iz Ugostiteljske škole u 
Opatiji, osvojila je zlatnu medalju. Čestitke! 

MARIO BERNOBIĆ 1950. - 2021.

Novi članovi Općinskog vijeća Općine Čavle 2021.- 2025.
Članovi Općinskog vijeća su: 

1. NORBERT MAVRINAC  UNIJA  (predsjednik Općinskog vijeća) 
2. SANDRA MOHORIĆ  SDP  
3. STANISLAVA BUŠLJETA  HSU  
4. ALEN KNEŽEVIĆ   SDP   (potpredsjednik Općinskog vijeća)
5. ALJOŠA ŽEŽELIĆ   UNIJA 
6. PETRA ŠULJIĆ   SDP  
7. MIRKO VUKELIĆ   SDP  
8. GORAN MAVRINAC  AM  
9. MARKO SOBOTINČIĆ  PGS  

10. ĐURĐICA FUĆAK   PGS  
11. STANISLAV ŽEŽELIĆ  HDZ   (potpredsjednik Općinskog vijeća) 
12. DENIS ČARGONJA  HDZ  
13. MILAN MILARDOVIĆ  HDZ 
Općinsko vijeće je predstavničko tijelo građana i tijelo lokalne 
samouprave, koje donosi akte u okviru djelokruga Općine, te 
obavlja druge poslove u skladu sa Zakonom i Statutom Općine. 
Najvažniji dokument koji donosi Općinsko vijeće je proračun. 

VELIKO PRIZNANJE ZA NAŠEG ZNANSTVENIKA

VRIJEDNO PRIZNANJE HRVATSKE OBRTNIČKE KOMORE
Zlatne ruke GORANA MARŠANIĆA

PRVA NAGRADA NA MEĐUNARODNOM NATJECANJU  
Biser mora za LUCIJU MILARDOVIĆ

Mario Capan, 3.8.2021.
Arian Šabanović, 20.09.2020.
Dora Cvitan, 9.7.2021.
Sara Veranić, 22.4.2021.
Marie Peloza, 24.5.2021.
Ema Vrbanić, 21.7.2021.
Luce Bakić,15.7.2021.
Melani Sterle, 6.7.2021.
Elena Ožbolt, 11.6.2021.
Sofia Prpić, 17.12.2020
Emili Rundić, 6.5.2021
Stella Brčina, 18.03.2021

Aleksandar Čabrijan, 28.5.2021
Sara Šojat, 27.4.2021
Vali Tondini, 31.03.2021.
Maja Brnja, 19.05.2021
Niko Pintar, 28.4.2021.
Noa Simčić, 19.4.2021.
Šimun Ban, 12.04.2021
Lyra Valić, 1.4.2021.
Tia Jerkić, 15.4.2021.
Lovro Stefanović, 10.3.2021.
Franka Haramija, 19.7.2021.

(prosinac 2020. - kolovoz 2021.)
Antić Sonja, Baričević Desanka, Bašić Palković 
Vladimir, Biškupić Ružica, Blažević Igor, Brdar Milena, 
Brkić Emira, Bršec Kata, Brtan Stipo, Bubanj Štefica, 
Čabrijan Milan, Čapkanov Cecilija, Čargonja Miroslav, 
Čargonja Tonka, Čargonja Zlatko, Dukić Ivan,  Fućak 
Romilda, Galjanić Ivan, Grbeša Mira, Halilović Ismet, 
Hlača Božidar, Jardas Milenka, Jelušić Darinka, Jurić 
Milica, Jurkić Ruža, Knežević Anđa, Kožljan Miljenka, 
Krbavac Iva, Križanić Ivanka, Kruljac Ana, Krznarić 
Juraj, Lenac Miljenka, Lendić Ana, Lopac Marija, 
Malkoč Mina, Marasović Dušan, Matić Stana, Mavrinac 
Miroslav, Mavrinac Vladimir, Mavrinac Zvonko, Mišić 
Stanko, Mladenić Grozdana, Mladenović Božidar, 
Mohorić Ivan, Nađ Elizabeta, Parlov Danko, Pavlić 
Juraj, Pejić Zlata, Perušić Nedeljka, Perušić Vlado, 
Petrovac Halil, Pilaš Vladimir, Raguž Fabijan, Rožić 
Ljuba, Rundić Marija, Silić Mato, Simon Adam, Sintich 
Domenico, Skladany Antun, Sobotinčić, Stanić Djurdja, 
Stanić Ljiljana, Šarinić Katica, Šestan Rudi, Šikić Vojko, 
Šupak Božica, Švrgulja Ružica, Toić Barbara, Tomljano-
vić Marija, Trinajstić Slavko, Ugrina Ivan, Vidović Tibor, 
Vorkapić Blanka-Marija, Vračević Nediljka, Vranjić 
Jela, Vujnović Vaso, Vukić Franciska, Vukotić Vladanka, 
Zaharija Blaženka, Zani Igor, Zrnić Simo, Zubović 
Slavka, Zvonar Josip

08.01.2021.  Ivan Markovinović i Caroline De Oliveira Silva
09.01.2021.  Ivan Krasić i Sanja Petrić
20.2.2021.    Danijel Juko i Josipa Šverko
13.03.2021.  Sandro Baćac i Petra Nadoveza
26.03.2021.  Tomislav Bandera i Jadranka Godinić
29.05.2021.  Nenad Mihajlović i Ljiljana Peroš
05.06.2021.  Andrej Turk i Iva Ban
12.06.2021.  Ante Zebić i Oksana Chemyrys
26.06.2021.  Krsto Cerovina i Kristina Jerković
26.06.2021.  Arijant Imeraj i Teuta Neziraj
26.06.2021.  Tomislav Mičetić i Veronika Zebić
02.07.2021.  Dario Finek i Nikolina Radulović
03.07.2021.  Ivan Vlahovič i Silvana Majdanac
10.07.2021.  Neven Jovanović i Irena Turčić
21.08.2021.  Predrag Malešević i Katarina Benković

Preminuli

Vjenčani

U 71. godini života preminuo je Mario Berno-
bić. Obitelj, kolege i prijatelji pamtit će ga kao 
nesebičnog i plemenitog, vječno nasmijanog 
čovjeka. Mario je bio primjer čovjeka uvijek 
spremnog pomoći drugome– bio je dobro-
voljni vatrogasac, aktivist Crvenog križa i do-
brovoljni davatelj s preko 110 darovanih doza 
krvi. Tim riječima od njega se oprostila Vatro-
gasna zajednica Primorsko-goranske župani-
je. Mario Bernobić na svoj posljednji počinak 
ispraćen je 30. travnja na groblju Cernik.  

OBILJEŽEN DAN POBJEDE I DOMOVINSKE 
ZAHVALNOSTI 

S.B.C. 

S.B.C. 

S.B.C. 

POPIS STANOVNIŠTVA 
2021.

U tijeku je provođenje novog popisa sta-
novništva. Ovoga puta popis se provodi 
u dvije faze, od 13. do 26. rujna 2021. 
građani se prvi puta mogu popisati 
samostalno u elektroničkom sustavu 
e-Građani, a od 27. rujna do 17. listo-
pada 2021. godine to će učiniti popi-
sivači dolaskom na mjesto stanovanja. 
Popisom stanovništva popisuju se i ku-
ćanstva i stanovi te prikupljaju podatci 
o demografskim, obrazovnim, migracij-
skim, ekonomskim i drugim obilježjima. 
Državni zavod za statistiku apelira na 
stanovnike da se samopotpišu kampa-
njom „Budi i ti #samopotpisan“. 

(siječanj 2021. - kolovoz 2021.)

S.B.C. 

S.B.C. 

S.B.C. 

IN MEMORIAM 

Polaganjem vijenaca i paljenjem svijeća dostojanstveno je obilježen Dan po-
bjede i domovinske zahvalnosti i Dan hrvatskih branitelja. Vijence su položili 
UHDDR Grobnišćine, UHBDDR PGŽ, UDVDR Jelenje te predstavnici Općina Čavle, 
Jelenje i slavonskog Cernika. Žrtvama u Domovinskom ratu poklonili su se na 
sva tri grobnička groblja te ispred domova kulture u Čavlima i Dražicama. 
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Od svečane sjednice Općinskog vijeća, nagrada, novog auto-
busa do svetih misa, koncerata, predstave, filma i izložbi… 
Tako se ukratko može sažeti ovogodišnja svetkovina Općine 

Čavle i blagdan župe sv. Bartola- Bartoja. Ujedno je to ove godine 
bio i Dan općine Čavle koji se naizmjenično slavi u dvije župe: ne-
parnim godinama na sv. Bartola, a parnima na sv. Filipa i Jakova. 
Epidemiološke mjere su i ove godine diktirale mogućnosti pa su 
izostali koncerti na trgu Hrvatskih branitelja u centru mjesta, već su 
se morali organizirati u Kaštelu i dalje uz besplatan ulaz, ali uz ogra-
ničen broj sudionika te evidenciju prisutnih. No, užanca se ni zatrla.   

NORBERT MAVRINAC: ZAJEDNO DO PROSPERITETA 
OPĆINE 

Najsvečaniji svjetovni trenutak ovog blagdana je Svečana sjednica 
Općinskog vijeća koja se održala na otvorenom, iza Doma kultu-
re. Svečanu sjednicu je pozdravnim govorom otvorio predsjednik 
Općinskog vijeća Norbert Mavrinac čestitavši svim mještanima 
Dan općine i blagdan sv. Bartola te zahvalivši vijećnicima na radu i 
konstruktivnom  prijedlozima. Naime, podsjetimo nakon proljetnih 
izbora izabrani su novi vijećnici i konstituirano je novo Općinsko vi-
jeće. Predsjednik Mavrinac čestitao je novim vijećnicima na izboru 
te izrazio zadovoljstvo zbog doprinosa svih u prosperitetu općine i 
političkoj mudrosti da se zajedničkim radom općina raste i razvija.  

IVANA CVITAN POLIĆ: OPĆINA SE UBRZANO RAZVIJA, 
STANDARD ŽIVLJENJA SVE BOLJI 
Svima je Dan Općine čestitala i općinska načelnica Ivana Cvitan 
Polić naglasivši realizirane projekte, ali i planove za razdoblje koje 
je pred nama. Među ostvarenim projektima naglasila je proširenje 
škole, nakon što je izgrađen novi vrtić, zatim ulaganja u Dom kul-
ture, Platak, Kaštel, sportsko igralište Jama, komunalnu i prometnu 
infrastrukturu te proširenje dva mjesna groblja. Novi projekti koji su 
već u realizaciji bit će namijenjeni starijim mještanima. A onima, koji 
su život posvetili ovom kraju , očuvanju tradicije i kulture te pomoći 
osobama treće životne dobi- dodijeljena su ovogodišnja općinska 
priznanja.

NAGRADA ZA ŽIVOTNO DJELO:  BISERKA FUĆAK, 
PREDSJEDNICA UDRUGE GROMIŠĆINA ZEMJA 
U najsvečanijem trenutku sjednice uručene su nagrade laureatima. 
Nagradu za životno djelo Općine Čavle uručena je Biserki Fućak za 
osobite uspjehe u kulturi i izniman doprinos zajednici te promociji 
svog zavičaja i tradicije i to tijekom 20 godina djelovanja udruge 
Gromišćina zemja, koja se prisjetila razvoja udruge kroz dvadeset 
godina djelovanja. 

Sa željom da promovira tradicijske običaje, najprije je Biserka Fućak 
osnovala podružnicu, a zatim 2005. godine i udrugu Gromišćina ze-
mja, u sklopu koje je organizirala tečajeve plesa, glazbe i slikanja, 
plesne produkcije polaznika, gostovanja, izložbe, pjesničke večeri 
i revije odjeće.

Godinama je uspješno okupljala djecu raznih uzrasta, kao i rodite-
lje i ljubitelje umjetnosti na raznim događanjima. Iz njezina rada i 
predanog bilježenja raznih događanja, spremanja dokumentacije i 
fotografija nastale su brojne knjige.

Godinama je prikupljala stare fotografije odjeće s kraja 19. i početka 
20. stoljeća, koje je izlagala na mnogim izložbama, a cijeli je život 
prikupljala i odjevne predmete, pa u svom postavu u obiteljskoj 
kući u Cerniku ima veliku i vrijednu zbirku odjeće grobničkog kraja i 
uporabnih te ukrasnih predmeta.

Iza sebe ima rad na mnogim knjigama, monografijama, spomena-
rima, katalozima i zbirkama pjesama. Napravila je i Katalog odjeće 
grobničkog kraja 19. i 20. stoljeća, kao i Katalog uporabnih i ukrasnih 
predmeta 19. i 20. stoljeća. Udruga je prestala s radom, ali gospođa 
Fućak nije prestala raditi, pisati i istraživati, a nadamo se da niti neće.

GODIŠNJA NAGRADA UDRUZI UMIROVLJENIKA I 
PREDSJEDNICI VLASTI ŠUPAK 
Godišnja nagrada Općine Čavle dodijeljena je Udruzi umirovljenika 
Čavle, koja ove godine slavi 25 godina rada. Nagradu su dobili za 
doprinos promicanju ljudskih prava i poboljšanja uvjeta života oso-
ba starije životne dobi, što je od posebne važnosti za Općinu Čavle.

Udruga umirovljenika broji 678 članova i zasigurno je najbrojnija 
članovima treće životne dobi, našom najosjetljivijom populacijom. 
Za članove Udruge već 25 godina organizira se zajednički odlazak u 
toplice, nabavlja ogrjevno drvo, uz mogućnost obročnog plaćanja.

Kako je naglasila Vlasta Šupak organizira se i posjet bolesnim čla-
novima, a za umrlog člana isplata novčane pomoći obitelji, što je 
sve znak nadasve humanog djelovanja ove Udruge, čiji su članovi 
aktivni u brojnim događanjima na području Općine Čavle, ali i daju 
svoj doprinos radu drugih udruga i manifestacija na ovom području.

NAGRAĐENI VLASNICI NAJLJEPŠEG VRTA, PRIVRATA I 
BALKONA
Da bi naša općina bila ovako lijepa zaslužne su vrijedne ruke naših 
mještana koji marljivo uređuju svoje vrtove, krase ih njegovanim 
zelenilom i prelijepim cvijećem. Na veselje svih, i domaćih i gostiju.  

Uvijek je teško izabrati najljepše okućnice, privrate i balkone na po-
dručju naše općine koja ima vrijedne ljude koji mnogo truda i vre-
mena ulažu u svoj okoliš. Direktor Turističke zajednice Ivan Salamon 
svake godine trudi se pronaći najbolje, a sakupljanjem lajkova na 
facebook profilu TZO Čavle mogu sudjelovati  u odabiru najljepše 
okućnice, privrata i balkona naše općine. Tako je bilo i ove godine i 
evo tko su pobjednici. 

Najljepši privrat ima gospođa RAFAELA MUHEDINOVIĆ u ulici Bani 
u Gradu Grobniku, najljepši balkon ima gospođa MARINKA SAMAR-
DŽIĆ u ulici Cerniški vrh u Cerniku, a najljepši vrt ima gospođa JA-
DRANKA ŠKILJAN u ulici Franovići u Gradu Grobniku.  

PODRŠKA ČAVLIMA MNOGIH GRADOVA I OPĆINA TE 
PGŽ 
U ime načelnika i gradonačelnika riječkog prstena, nazočnima se 
obratio riječki gradonačelnik Marko Filipović, koji je pohvalio veliki 
uspjeh Općine Čavle u realizaciji mnogobrojnih projekata financi-
ranih europskim i nacionalnim sredstvima te istaknuo kako je dio 
projekata realiziran ili će tek biti realiziran i u sklopu Urbane aglo-
meracije Rijeka. Zamjenik primorsko-goranskog župana Vojko Braut 
kazao je kako je odnos PGŽ i Općine Čavle primjer kako bi jedinice 
lokalne i regionalne samouprave trebale surađivati te podsjetio na 
neke zajedničke projekte, među kojima Platak, dogradnju OŠ Čavle, 
rekonstrukciju spomenika podhumskim žrtvama u Sobolima, ali i 
najavio izgradnju Doma za starije osobe Prsten u Klani, što je rezultat 
suradnje nekoliko jedinica riječkog prstena i Županije.

FILM I GLAZBENI PROGRAM 
Na svečanoj sjednici prikazan je film o rezultatima rada u protekle 
četiri godine, kada su realizirani brojni kapitalni projekti– od do-
gradnje škole, proširenja groblja na Cerniku, uvođenja optike u cije-
lu općinu, obnove Doma kulture, kao i grobničkog Kaštela.

Uvodno u Svečanu sjednicu, osim minute šutnje za sve poginule hr-
vatske branitelje, izvedena je hrvatska himna, koju je uživo otpjevala 
12-godišnja Kiara Valjan. U glazbenom dijelu programa nastupili su 
virtuozi na harmonici Jakov Krbavac i Danijel Mavar iz novoosnova-
ne cerničke Škole harmonike Sabbatini te glazbeni sastav „D Daisy“  
sa svojim rock i blues repertoarom. 

Bartoja u čast naše općine i zaštitnika sv. Bartola

Sandi Bujan Cvečić

bartojabartoja

SVEČANA SJEDNICA OPĆINSKOG VIJEĆA 

Domaćini i gosti na svečanosti kod Doma kulture Vlasnice najljepših okućnica

Kiara Valjan

Jakov Krbavac i Danijel Mavar

Vlasta Šupak i Udruga umirovljenika dobitnici Godišnje nagrade

Vojko Braut zamjenik župana PGŽ

Biserka Fućak dobitnica Nagrade za životno djelo Vitomir Žakić, načelnik prijateljske Općine Cernik u Slavoniji 
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bartoja

Program obilježavanja i ove Bartoje morao je biti prilagođen 
mjerama Stožera Civilne zaštite i Hrvatskog zavoda za javno 
zdravstvo. No, razloga za sreću, ponos i veselje nije nedosta-

jalo. 

NOGOMETAŠI PREDSTAVILI AUTOBUS 
Višednevni bogati i raznovrsni program počeo je u petak 20. kolo-
voza na stadionu Adela Beba Haramija u Mavrincima. Igrači Nogo-
metnog kluba Grobničan predstavili su nove dresove, a prijevoznič-
ka tvrtka Arriva novi  autobus u klupskim bojama s fotografijom 
grobničkih dondolaša te grbovima kluba NK Grobničana i Općine 
Čavle. 

Kako je pojasnio novi predsjednik NK Grobničana Damir Batarelo, 
do ove suradnje s Arrivom je došlo kako bi nogometaši imali pouz-
danog i povoljnog prijevoznika, a klub dobio dodatnu promociju 
budući da će prometovati i na drugim linijama. Prvu vožnju nakon 
svečane promocije autobus je imao od stadiona u Mavrincima do 
Trga hrvatskih branitelja u centru gdje se održavala svečana sjedni-
ca Općinskog vijeća.

ŠAJETA I EUREKA BAND U KAŠTELU, KLAPA KASTAV 
ISPRED CRKVE 
 Iste večeri u Kaštelu u Gradu Grobniku, zbog poštivanja epidemi-
oloških mjera o ograničavanju broja okupljenih, održan je koncert 
uvijek dobro raspoloženog i duhovitog Dražena Turine Šajete koji 
je nastupio uz grupu Eureka band. Kada o glazbi govorimo, recimo 
i to da je na svečanu svetu misu mještane pozvala Limena glazba 
Spinčići iz Kastva koja je na cesti, od buffeta Pomorac do cerničke 
crkve,  održala promenadni koncert. Inače, uvod u naš veliki župni 
blagdan bio je cjelovečernji koncert nagrađivane i međunarodno 
priznate klape Kastav koja je nastupila ispred crkve sv. Bartola.

SPORTSKO LICE NA PLATKU  
Dan nakon, u subotu 21. kolovoza, jutro je bilo rezervirano za Pla-
tak. Tamo se u održalo sportsko lice Platka, kao dio manifestacije 
popularizacije sporta i ovog izletišta Festivala sportske rekreacije 
PGŽ. Platak je uz odličnu atmosferu okupio sportaše, entuzijaste i 
natjecatelje u odbojci na pijesku, košarci, malom nogometu, boća-

Bez obzira na pandemiju, iza nas je jed-
na vrlo plodna i uspješna godina, ali 
isto tako i lokalni izbori, pa ću se na 

početku najprije zahvaliti svim mještanima 
na velikoj podršci koju su dali meni i mom 
timu, rekla je načelnica Ivana Cvitan Polić 
obraćajući se mještanima i gostima na Sve-
čanoj sjednici Općine Čavle.

Općina Čavle uspješno je aplicirala na broj-
ne natječaje te povukla oko 20 milijuna 
kuna za realizaciju svih projekata, a i u na-
dolazećem periodu slijede veliki projekti 
za koje je već sada osigurano dodatnih 20 
milijuna kuna iz raznih EU i nacionalnih 
fondova, čulo se na svečanosti održanoj iza 
Doma kulture u kojem je, nakon energetske 
obnove vrijedne 4,3 milijuna kuna, u tijeku 
je rekonstrukcija stare kotlovnice i prelazak 
s lož ulja na plin, rekla je načelnica  Ivana 
Cvitan Polić.

Nova kotlovnica vrijedna 1,5 milijun kuna 
tek je početak modernizacije našeg 70 go-
dina starog Doma, jer je započela i izrada 
projekta rekonstrukcije koji će u budućno-
sti donijeti bolju iskorištenost prostora, kao 
i dostupnost slabije pokretnim osobama, 
dodala je načelnica. 

Podsjetila je kako je u Gradu Grobniku otvo-
ren novi Interpretacijski centar u sjevernoj 
kuli frankopanskog Kaštela, čija je vrijed-
nost oko dva milijuna kuna, kao dio župa-
nijskog velikog projekta Putovima Franko-
pana.

– Srušili smo cijelu međukatnu konstrukci-
ju u Galeriji suvremene umjetnosti Grobnik 
te napravili potrebna pojačanja i krećemo s 

DAN OPĆINE PREMA EPIDEMIOLOŠKIM MJERAMA I PRILAGOĐENIM PROGRAMIMA

Dostojanstveno i raznovrsno obilježen 
blagdan zaštitnika 

nju i disc golfu.  Kad smo već kod prirode i sporta, Bartoja je ove 
godine ponudila četiri termina za Kutak za opuštajući trenutak, re-
laksaciju u prirodi i to u dvorištu Osnovne škole Čavle.  

MJUZIKL I KINO U JAMI 
Subotnja večer bila je rezervirana za djecu i mlade. U novoobnov-
ljenom igralištu Jama održan je poučan i zabavan mjuzikl Glazbene 
škole iz Kastva „ Mali mići princ“, a nakon toga ljetno kino s projekci-
jom izvrsnog filma „Zov divljine“. 

U ŽUPI BLAGDANSKA TRODNEVNICA 
U nedjelju 21. kolovoza počela je blagdanska trodnevnica. Tradici-
onalno je prva sveta misa služena za sve pokojne župljane na cer-
ničkom groblju, dan kasnije u ponedjeljak 22. kolovoza u župnoj 
crkvi služena je sveta misa za bolesnike, a na sam blagdan sv. Bar-
tola apostola u utorak 23. kolovoza mise su slavljene u 8 i 10 sati 
ujutro te svečana sveta misa u 18 sati, a predvodio ju je mladomi-
snik don Luka Klarica u nazočnosti mnogih svećenika iz dekanata, 
ali i šire. Na svečanu svetu misu mještane je pozvala Limena glazba 
Spinčići iz Kastva koja je na Dolnjoj cesti, od buffeta Pomorac do 
cerničke crkve,  održala promenadni koncert. Inače, spomenimo i 
to, da je uvod u župni blagdan bio večernji koncert nagrađivane i 
međunarodno priznate klape Kastav koja je nastupila ispred crkve 
sv. Bartola. 

ŠETNJA PUTOVIMA FRANKOPANA I DVIJE IZLOŽBE 
Iako s manjim brojem izlagača, održao se i bartojski samanj. To je 
tradicija  kojoj se najmanji mještani najviše vesele. Dobro je bila 
prihvaćena i šetnja putovima Frankopana po Gradu Grobniku. 
Tridesetak šetača obišli su znamenitosti i degustirali grobnički sir 
Frankulin te Promexove likere. Inače, u sklopu Bartoje postavljene 
su i dvije izložbe. U caffe baru Castrum u Kaštelu predstavljeni su 
radovi lanjske fotografske radionice pod nazivom „Izvan okvira“, a 
koju je vodio Karlo Čargonja.  Prva čavjanska izložba na postamen-
tima otvorena je na Trgu hrvatskih branitelja. Riječ je bilo o izložbi 
fotografija velikih formata  „Geometrije“ u sklopu projekta „Prijatelji 
mora“.  Recimo i to da su svi programi u sklopu Bartoje, za posjeti-
telje, bili besplatni. 

  

IVANA CVITAN POLIĆ U POVODU DANA OPĆINE i ŽUPNOG BLAGDANA 

Općina Čavle uspješno aplicirala na 
natječaje te povukla još 20 milijuna kuna

konstrukcija bivšeg Boćarskog kluba Bajci, 
u kojem bi od sljedeće godine trebao po-
četi djelovati prvi Klub umirovljenika Čavle. 
Sredstva za rad i opremanje kluba osigura-
na su iz EU fondova u stopostotnom iznosu. 
Vesele nas ti projekti koji značajno podižu 
kvalitetu života naših mještana, a to mogu 
potvrditi i preko 30 korisnika koji već od 
svibnja imaju pomoć gerontodomaćica u 
našoj općini, rekla je načelnica.

Na samom kraju čestitala je laureatima uz  
zahvalu na njihovom nesebičnom radu ko-
jim su na različite načine učinili Čavle ljep-
šim i boljim mjestom za život, a svim mje-
štanima čestitala Dan općine i blagdan sv. 
Bartola.

Sandi Bujan Cvečić  

bartoja

Obnovljeno igralište Jama

Uveden projekt gerontodomaćica

Novi dresovi i autobus Sportsko lice Platka 

Šajeta i Eureka band

Svečano misno slavlje Tradicionalni sajam 

Izložba Prijatelji moraKlapa Kastav Glazbeno društvo Spinčići 

21. rujna počela gradnja nove žičare na Platku

najvećim projektom u Kaštelu dosad, vrijed-
nim oko četiri milijuna kuna, također finan-
ciranim iz EU-a i nacionalnih fondova, a koji 
će nam donijeti sasvim novi izgled kata na 
kojem se nalazi naša galerija, kao i multime-
dijalni vodič, rekla je Cvitan Polić.

Dodala je kako je Općina Čavle puno ulaga-
la u sport, pa je tako napravljen novi fitnes 
park u Čavlima, kod škole, kompletno ob-
novljeno veliko sportsko igralište Jama, a 
na jesen kreće projekt uređenja pomoćnog 
igrališta NK-a Grobničan.

Krenula je izgradnja vodovodnih i kanaliza-
cijskih ogranaka, pa je tako dovršen onaj na 
Hrastenici kod Boćarskog doma, a krenula 
je izgradnja na Gorici, ukupno oko tri mili-
juna kuna ulaganja.

– Nakon što smo lani dovršili kompletnu 
modernizaciju javne rasvjete, ove godine 
proširili smo je na Lišćevici, a krećemo i s 
proširenjem javne rasvjete na Platku, prema 
Velikom domu, istaknula je Cvitan Polić, do-
dajući kako je uspješno dovršena prva faza 
obnove fasade na staroj školi Čavle te će u 
ovom mandatu biti dovršena obnova cijele 
škole.

Završena je i kompletna sanacija krova na 
Domu zdravlja, a slijedi uređenje unutarnjih 
zidova, kao i priprema za novu fasadu i sto-
lariju.

-U Sobolima na spomen-groblju uloženo 
je pola milijuna u sanaciju spomenika, a u 
našoj poslovnoj zoni do kraja godine kreće 
najveće ulaganje u poslovnu infrastrukturu 
vrijedno oko 16 milijuna kuna, od kojih čak 
13 milijuna stiže iz fondova, rekla je čavjan-
ska načelnica, dodajući kako je krenula i re-

POSAO DOBILO 15 GERONTODOMAĆICA

Projektom „Pružam ruke“ zaposleno je 15 gerontodomaćica 
koje su u lipnju počele s radom kod stotinu korisnika s pod-
ručja Općine Čavle i Grada Rijeke. U pripremnom periodu od 
objave javnog natječaja do izlaska na teren žene koje su se ja-
vile prošle su teorijsku i praktičnu edukaciju. Ovim projektom 
ostvaren je dvostruki benefit- zaposleno je 15 žena koje nisu 
bile u mogućnosti naći posao, a stotinu starijih i potrebitih do-
bilo je pomoć u kući. 

Sandi Bujan Cvečić  

S.B.C.



8 Gmajna br. 59 | rujan 2021. 9Gmajna br. 59 | rujan 2021.

kapitalni projektipovedajmo o turizmu

PANDEMIJSKA TURISTIČKA 2021. U ČAVLIMA ZDRAVSTVENA SKRB VISOKE RAZINE U BOLJIM UVJETIMA 

Početkom rujna uspješno su dovršeni 
radovi na rekonstrukciji dijela ambu-
lante u Čavlima, zajedničkog pothvata 

Općine Čavle, Primorsko-goranske županije 
i Doma zdravlja Primorsko-goranske župa-
nije. Svjesni važnosti kvalitetne zdravstvene 
skrbi mještana, predstavnici Općine Čavle 
inicirali su sanaciju krova te uređenje unu-
trašnjosti ambulante u Čavlima, a prijedlog 
je prihvaćen i od osnivača ambulanti, Doma 
zdravlja Primorsko-goranske županije. Oni 
su i financijski podržali ovaj projekt, težak 
300 tisuća kuna uloživši u njega iznos od 50 
tisuća kuna, dok je 200 tisuća kuna investi-
rala Primorsko-goranska županija. Općina 
Čavle osigurala je pak preostali dio potreb-
nih sredstava. Odabrani izvođač radova je 
tvrtka G.R.B. iz Karlovca, radovi su napre-
dovali prema zamišljenom planu, a nakon 
zahvata na krovu, počelo je unutarnjeg ure-
đenja ambulante.

Ipak uspješno zatvoren 
financijski plan 
„Ideja o sanaciji nije se rodila preko noći, 
potrebe za sanacijom zgrade i prostorija 
ambulante itekako smo svjesni već dulje 
vrijeme. Projekt smo prijavili na fond, me-
đutim na žalost, sredstva nam tada nisu bila 
odobrena. Stoga smo, sukladno proračun-

U AMBULANTE ŠEST ORDINACIJA
U sklopu čavjanske ambulante danas djeluje šest ordinacija, od kojih su četi-
ri ordinacije opće medicine, dok su preostale dvije specijalizirane za dentalnu 
medicinu.
Ordinacije opće medicine:
Cvjetović, Dubravka dr. (školska liječnica ): 051 /250-111
Sandra Ušljebrka Šimunović dr.: 051/259-624
Toljanić-Brdar, Vesna dr. (predškolska liječnica ): 051/259-644
dr. Sanja Dokoza Matejčić: 051/259-868
Patronažna služba: 051/549-270
Stomatološke ordinacije:
dr. Ana Dunatov Bolf: 051/250-993
Rogoznica, Zdeslav dr.: 051/250-993

Neizvjesna godina, ali  
turistički rezultati vrlo dobri

Nakon početne neizvjesnosti što nam donosi tu-
ristička 2021. godina, možemo već sada reći da 
smo premašili sva očekivanja. Stoga donosimo 

statističke podatke iz sustava e-visitor za područje 
naše općine. U prvih osam mjeseci ove godine, za-
bilježeno je 3.507 dolazaka (46% više od dolazaka u 
istom razdoblju 2020.godine) i 12.168 noćenja (16% 
više od noćenja u istom razdoblju 2020.godine). Udio 
ostvarenih noćenja stranih gostiju je 59% naspram 
41% domaćih gostiju. Prosječan boravak je 3 dana 
(3,47). Od stranih gostiju, najviše noćenja su ostvarili 
gosti iz Njemačke, 2295 noćenja. Po broju ostvarenih 
noćenja slijede: Italija (629), Poljska (606), Bosna i 
Hercegovina (585). Uz sve specifičnosti ove sezone, 
bilježimo veliki porast gostiju iz Nizozemske (559%), 
Poljske (418%),  Francuske (242%), Belgije (400%) i  
Njemačke (75%). Uz uobičajene goste iz cijele Euro-
pe, imamo i gostiju iz Brazila. Nadamo se nastavku 
dobre sezone čijoj je realizaciji uvelike potpomogla 
kampanja Ministarstva turizma i sporta te Hrvatske 
turističke zajednice pod nazivom: „Stay safe in Croa-
tia“, kojoj su se pridružili brojni iznajmljivači i ugosti-
telji s našega područja.

EPIDEMIOLOŠKE MJERE UTJECALE 
NA MESOPUST, FILIPJU I FESTIVAL 
PALENTE I SIRA 
Početkom 2021. godine nismo ni u najoptimistični-
jim planovima očekivali ovako dobre turističke brojke 
koje su nam dale puno nade u oporavak cjelokupnog 
turističkog sektora i gospodarstva.  Već početkom 
godine imali smo izvrsnu skijašku sezonu na Platku 
kada se tražio krevet više ne samo na Platku nego i na 
području cijele Grobnišćine. Prva polovica godine, sve 
do lipnja bila je u znaku strogih mjera suzbijanja pan-
demije pa nam nije bilo moguće uživati u Kobasica 
openu, ni u obahajanju Grobničkih dondolaši, Maš-
karanom Platku, već se ove godine samo simbolično 
dignulo zvonac 6 siječnja na Cipici, nakon par dana 
digli smo i pustića kojeg smo i zapalili za Mesopust. 
Nažalost nismo bolje prošli ni za proslavu Filipje. 
Veliki broj oboljelih i stroge mjere nisu dozvoljavale 
organizaciju blagdana. 
No, početkom lipnja epidemiološka situacija počela je 
biti sve bolja pa smo mogli organizirati 20. Festival 
pučkog teatra Čavle-Omišalj. Uvod u Festival je bila 

Piše: Ivan Salamon, 
direktor TZ Čavle

Rekonstrukcija zgrade ambulanti Doma 
zdravlja u Čavlima    

dječja predstava „Ježeva kućica“ kazališta Smješko iz 
Zagreba koja je privukla mnogobrojnu dječju publiku. 
Na Festivalu pučkog teatra izvedene su tri predstave u 
grobničkom Kaštelu; predstava „Ćiro“ sa sjajnim Tari-
kom Filipovićem zatim „Ringišpil“ Teatra Kerekesh te 
na zatvaranju predstava Teatra Exit „Njuške“. Na svim 
predstavama bilo je neophodno najaviti se putem 
e-maila uz ograničenje od 100 gledatelja po predsta-
vi, ulaznice se nisu naplaćivale.
Nakon završetka Festivala pučkog teatra, grobnički 
Kaštel je bio domaćin Gardence open air Festivala 
koji je drugu godinu za redom okupio ljubitelje elek-
tronske glazbe koja se stopila s drevnim zidinama 
Kaštela uz prekrasnu rasvjetu i dekoraciju te nam 
ponudila sasvim drukčiji doživljaj prostora Kaštela. 
Festival palente i sira, nažalost nije se mogao održati 
zbog epidemioloških mjera, ali smo organizirali Dane 
palenta kompirice i grobničkog sira  po grobničkim 
restoranima. 

BARTOJSKU PROSLAVU SMO 
PRILAGODILI PROPISANIM 
PRAVILIMA STOŽERA 
Mjere su odlučivale i o ostalim planiranim uobičaje-
nim feštama. Sva događanja organizirana su sukladno 
važećim propisima Stožera Civilne zaštite. Početkom 
kolovoza, 7. kolovoza u grobničkom Kaštelu nastupila 
je popularna grupa The Frajle što je bio svojevrstan 
uvod u ovogodišnju Bartoju. U petak uoči Bartoje, u 
Kaštelu je nastupio Eureka band kao predgrupa opa-
tijskom glazbeniku Šajeti koji je zabavljao posjetitelje 
sve do ponoći do kada je bilo dozvoljeno održavanje 
koncerta. U subotu, 21. kolovoza centar zbivanja je 
bilo novouređeno sportsko igralište „Jama“ pokraj 

Osnovne škole Čavle gdje se izvodio mjuzikl „Mali mići 
princ“ a kasnije i projekcija filma „Zov divljine“. U ne-
djelju smo po drugi puta organizirali poučnu šetnju 
„Putovima Frankopana po gradu Grobniku“. Sudionici 
su prošetali po Gradu Grobniku, doznali o povijesti 
Grobnika, uživali u najljepšem pogledu kod kapelice 
sv.Križa, posjetili u svibnju otvoreni Interpretacijski 
centar na kulturno turističkoj ruti „Putovima Franko-
pana“ te na kraju degustirali sireve PTO-a Frankulin i 
likere Promexa. Istu večer ispred crkve sv.Bartola smo 
imali prilike uživati u izvedbi muške klape Kastav koja 
je čak dva sata izvodila dio svog bogatog repertoara. 
Na sam blagdan sv.Bartola održao se tradicionalni 
bartojski sajam, a Limena glazba Spinčići je održala 
promenadni koncert od crkve sv.Bartola do Buffeta 
Pomorac. Novost ovogodišnje Bartoje su i dvije izlož-
be. U caffe baru Castrum u prostoru grobničkog Kašte-
la do kraja rujna moguće je pogledati izložbu „Izvan 
okvira“ profesionalnog fotografa Karla Čargonje s 
radovima s prošlogodišnje radionice. Nakon završet-
ka izložbe dio radova bit će izložen u Domu zdravlja 
u Čavlima. Prvi put smo i dio Trga hrvatskih branitelja 
u Čavlima pretvorili u izložbeni prostor. Postavljena je 
izložba „Prijatelji mora – Geometrije“. Izložba na 30 
velikih formata, koje je  selektirao stručni tim festi-
vala „Rovinj Photodays“, predstavlja niz fotografskih 
zapisa nastalih u ambijentu morskih linija te poprat-
nih geometrijskih formi vezanih uz morske sadržaje. 
Izložba je putovala cijelo ljeto: bila je izložena na 
Krku, Njivicama, Baški, Šilu, Malinskoj, Puli, Malom 
Lošinju te najzad  i Čavlima.

Sve o događanjima koji nam predstoje ove jeseni i 
zime pratite putem naše internet stranice (www.tz-
cavle.hr) te Facebook i Instagram profila TZO Čavle.

Ljetno kino Igralište Jama Mjuzikl Mali mići princ

Obnova krova, projekt sanacije 
vrijedan 300 tisuća kuna 

skim mogućnostima, sami krenuli u priču, 
započevši s hitnim radovima poput sanacije 
krova. Za buduće razdoblje u planu imamo 
i sanaciju fasade i stolarije, kao i uređenje 
kompletnog objekta“ navodi načelnica Iva-
na Cvitan Polić.

Skrb o bolesnima i starijima 
u fokusu
Općina Čavle već godinama brine o pruža-
nju zdravstvene skrbi visokog nivoa svim 
svojim mještanima, a da je tome tako, svje-
doče i broji programi i aktivnosti u području 
zdravstva. Tako primjerice, Općina konstan-

Vrijednost unutrašnjeg uređenja Doma zdravlja 50 tisuća kuna

Radovi na budućem Klubu umirovljenika odlično napreduju. Objekt će 
biti proširen, dobiti će zatvorenu terasu, novi krov, stolariju, komplet-
ne instalacije, sanitarni čvor, novu fasadu i uređeni okoliš. Umirovljenici 
će na bivšem boćarskom igralištu Bajci u Bajčevu selu dobiti prostor za 
druženje i edukaciju kakav i zaslužuju, poručila je načelnica Ivana Cvitan 
Polić. 

S.B.C.  

Radovi na budućem Klubu umirovljenika   

tno potiče preventivne zdravstvene pre-
glede stanovništva, starije dobi i djece. Ne-
moćnima su dostupna pomagala, nudi se 
jednokratna pomoć, a pomoć je ponuđena 
i djeci s poteškoćama. Osim toga, Općina 
sudjeluje u programu palijativne zaštite 
sufinanciranom od strane Domom zdravlja 
Primorsko-goranske županije, a koji osi-
gurava pomoć mještanima u terminalnoj 
fazi bolesti, stavljajući im na raspolaganje 
pomoć i stručno znanje interdisciplinarnog 
zdravstvenog tima palijativne skrbi Doma 
zdravlja PGŽ-a. Martina Cvetković 
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POVIJESNI BISER GROBNIČKOGA KRAJA 

U protekle četiri godine preko sedam milijuna 
kuna za grobnički Kaštel 
Dovršeni radovi na međukatnoj kon-

strukciji, slijedi projekt „Povežimo se 
baštinom“

Sredinom kolovoza uspješno su dovršeni 
radovi na sanaciji međukatne konstrukcije 
nad prizemljem u Galeriji suvremene um-
jetnosti Grobnik, Kaštela u Gradu Grobniku. 
Radove vrijedne 354.957 kuna s PDV-om 
izvela je tvrtka Građevinar Cindrić, a iste 
je sufinanciralo Ministarstvo kulture u visi-
ni od 200 tisuća kuna, dok je preostali dio 
sredstava osigurala Općina Čavle. Izvedba 
radova bila je ponajprije nužna zbog mo-

Najviše posjetitelja iz Amerike, Njemačke i Austrije
Projekt „Povežimo se baštinom“, omogućio je otvaranje radnog mjesta za osobu koja će upravljati i koordi-
nirati svim novim sadržajima te nastaviti promovirati kompletnu ponudu Kaštela. Tako je od lipnja 2021. u 
Kaštelu zaposlen gospodin Marijan Zidarić koji je za Gmajnu otkrio kako su noviteti u Kaštelu više nego dobro 
prihvaćeni od strane posjetitelja: „Posjetitelji su oduševljeni novim izgledom Kaštela, a uvjeren sam kako, 
obogaćeno novim sadržajima, ovo mjesto nudi ogroman potencijal za popularizaciju u skoroj budućnosti, 
kako među domaćim tako i stranim posjetiteljima. Zanimljiva je činjenica kako su tijekom proteklih nekoliko 
mjeseci većinu posjetitelja, gotovo sedamdeset posto, bili strani turisti, mahom iz Amerike, Njemačke i Austri-
je. Ovo je prilika da lokalno stanovništvo pozovem da nas posjete“, zaključuje Zidarić.

U čarobnom ambijentu novouređenog Kaštela, ovog ljeta nije nedosta-
jalo kulturnih, glazbenih i zabavnih sadržaja. Zasad, zbog mjera, uglav-
nom na otvorenom. U sklopu kulturno-zabavnih sadržaja blagdana 
Svetog Bartola otvorena je izložba fotografija „Izvan okvira“ na kojoj su 
prezentirane fotografije koje su proizašle iz ruku polaznika prošlogodiš-
nje foto radionice u sklopu Bartoje, a predvođene fotografom Karlom 
Čargonjom. 
Nedostajalo nije niti dobre glazbe, pa je tako Kaštel 7. kolovoza ugostio 
popularnu glazbenu skupinu The Frajle. Koncert u suorganizaciji Općine 
Čavle, TZ Čavle i poduzeća Promocija obilježila je više nego odlična po-
sjećenost, a koncert se u isto vrijeme prenosio i online putem web stra-
nice Frajli što je omogućilo da koncert u isto vrijeme prate obožavatelji 
ove skupine diljem svijeta. U sklopu blagdana Svetog Bartola, dana 20. 
kolovoza, u Kaštelu je održan i koncert svima poznatog Šajete. 
Posjetitelji su se imali priliku uvjeriti kako je Kaštel u Gradu Grobniku, 
osim za niz kulturnih događanja, idealan prostor i za uživanje u toplim 
ljetnim večerima uz zvuk popularnih nota.
U Kaštelu je ponovno otvoren pub Castrum, koji odnedavno nudi i po-
nudu fine dining jela te vikendom organizira glazbene večeri i koncerte. 

gućnosti daljnjeg uređenja prostora Kašte-
la, što uključuje i osiguranje statičke stabil-
nosti i otpornosti čitavog objekta. Sanirani 
su podovi Kaštela te probijena još jednih 
vrata za potrebe budućeg ureda. Svi nave-
deni radovi izvedeni su uz kontrolu Konzer-
vatorskog ureda Rijeka. 
Uskoro po dovršetku sanacije međukatne 
konstrukcije, grobnički Kaštel ulazi i u dru-
gu fazu projekta, točnije u projekt naziva 
„Povežimo se baštinom“ koji se pak odnosi 
na radove kompletnog uređenja Galerije 
suvremene umjetnosti Grobnik, zaposlenje 
osobe koja će koordinirati nove sadržaje Ka-
štela, uvođenje virtualnog vodiča te ugrad-
nju sustava grijanja i hlađenja. Trenutno je u 
tijeku javna nabava za multimedijalnu opre-
mu kojom bi se trebao dobiti virtualni vodič 
kroz Kaštel, a u najavi je i skorašnja nabava 
za radove koja će se pak odnositi na uređe-
nje kata Galerije, prostora Katedre, kao i gri-
janje i hlađenje navedenih prostora.
Vrijednost radova izvedenih u grobničkom 
Kaštelu u protekle četiri godine premašila 
je sedam milijuna kuna, što Kaštelu dono-

si novi, zasluženi sjaj te garanciju očuvanja 
vrijednog kulturnog naslijeđa, a Grobnišćini 
pak donosi turističku ponudu obogaćenu 
probuđenom pričom jedinstvenog povije-
snog bisera grobničkoga kraja.

M.C.

M.C.

Martina Cvetković

Kaštel ponovno mjesto brojnih događanja

Grobnički kaštel sve je 
češće mjesto snimanja 
raznih serija i filmova. 
Tako ćemo ga uskoro 
gledati i u novoj humo-
rističkoj seriji “Mrkomir 
Prvi”. Na slici su poznati 
glumci Goran Navojec i 
Vedran Mlikota.

Grobnički kaštel i 
filmske zvijezde

POSLIJE IZGRADNJE NOVE ZGRADE, OBNAVLJA SE I STARI DIO ŠKOLE 

Energetska obnova: nakon stolarije i krova, 
uređuje se fasada 

Nakon što je 2018. go-
dine Osnovna škola 
Čavle dobila novo 

krilo i novih osam učionica 
s kabinetima, sanitarnim 
čvorovima i liftom, ure-
đuje se i stari dio zgrade 
Osnovne škole Čavle. Na-
kon izmjene stolarije i no-
vog krova, krenulo se i u 
uređenje fasade. Nije riječ 
samo o vizualnom efektu, 
zahvaljujući kojem će se i 
stari dio škole bolje uklopiti 
u vesele boje novog dijela 
škole (crvena, plava, zelena 
i žuta), nego i o energetskoj obnovi. Zahva-
ljujući novoj izolaciji, potrošnja energenata 
će biti manja, a uvjeti za školarce i zimi i ljeti 
ugodniji.  

ŠARENE BOJE ZA LJEPŠE OKRU-
ŽENJE 
Radovi na sanaciji južne fasade vrijedne 300 
tisuća kuna zajednički su financirali Općina 
Čavle i Primorsko-goranska županija. Župa-
nija je izdvojila 200 tisuća kuna, a Općina 
100 tisuća. Cijeli projekt, obnove kompletne 
fasade škole, realizirat će se kroz tri godine.  
Ovog ljeta uređena je tako južna fasada.

Inače podsjetimo, stara škola izgrađena je 
1965. godine.  

– S obzirom na razgranatost zgrade ovo je 
doista obuhvatan projekt, ali na kraju će 
sve izgledati predivno, šareno i veselo. Za-
dovoljni smo dinamikom radova i prvi dio 
fasade južnog dijela zgrade završen je do 
početka školske godine, rekla je načelnica 
Ivana Cvitan Polić te istaknula da Općina 

odjeljenja prvašića te četiri prvašića u Po-
dručnoj školi Grobnik. Tendencija porasta 
broja učenika prisutna je iz godine u godi-
nu i nadamo se da će tako i ostati, kazala je 
ravnateljica škole Tanja Stanković. 

Pročelnica Upravnog odjela za odgoj i obra-
zovanje PGŽ Edita Stilin istaknula je kako su 
infrastrukturni uvjeti škola na Grobnišćini u 
posljednjih nekoliko godina izuzetni, kao i 
to da ih veseli podatak o više od 20 novih 
prvašića u čavjanskoj osnovnoj školi i po-
većanju broja prijavljene djece u Osnovnoj 
školi Jelenje Dražice.

– Nakon nove škole u Dražicama i dograd-
nje OŠ Čavle, na području Grobnišćine bit 
će dvije prekrasne škole i imat će standard 
na kojem će mnogi moći pozavidjeti, zaklju-
čila je Stilin. 

Recimo i to da Osnovna škola Čavle ove go-
dine broji 620 učenika, 315 učenika od pr-
vog do četvrtog razreda te 305 učenika od 
petog do osmog razreda. Ukupno 12 uče-
nika od prvog do četvrtog razreda pohađa 
Područnu školu Grobnik.  Povećanje broja 
učenika, u vremenu kada Hrvatska bilježi 
smanjenje novorođene djece, veseli svih, a 
dogradnja novog kraka prije tri godine do-
kazuje da je to ulaganje bilo pun pogodak. 
Neka je djece i dječjeg smijeha u narednim 
godinama još i više. 

Sandi Bujan Cvečić 

u prvoj fazi ulaže 100 tisuća kuna vlastitih 
sredstava, a s ulaganjima će nastaviti i na-
rednih godina.

- Sanacija škole u godini u kojoj se obilje-
žava 170. obljetnica pučke škole u Gradu 
Grobniku i 350 godina opismenjavanja dje-
ce na području Grobnišćine i više je nego 
prigodan dar Osnovnoj školi Čavle, poručila 
je zamjenica župana Primorsko-goranske 
županije Marina Medarić koja je obišla ra-
dove. 

350. OBLJETNICA OPISMENJI-
VANJA I 170. OBLJETNICA ŠKO-
LE U G. GROBNIKU 
– Ovo je idealna prilika da s radovima obi-
lježimo ove dvije važne obljetnice. Kad 
bude sve gotovo, bit će to prekrasan objekt 
u kojem će se djeca ugodno osjećati. Ono 
što nas posebno veseli je još jedna školska 
godina u kojoj bilježimo rast broja učenika. 
Ove godine tako će prvi razred upisati čak 
86 učenika, a OŠ Čavle imat će čak četiri 

Nova južna fasada škole

Načelnica, predstavnici PGŽ i izvođača radova

Sanacija međukatne konstrukcije

 The Frajle

Pub Castrum
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VEĆA SIGURNOST U PROMETU

Sanacije kolnika, gradnja nogostupa,  
ležeći policajci, svjetlosna signalizacija…

KAPITALNI PROJEKT NOVE CESTE ZA RAZVOJ GOSPODARSTVA

Osigurana sredstva za gradnju ceste u Poslovnoj zoni Soboli

Da se na području Općine Čavle oslušku-
ju želje i potrebe mještana, dokazuju i 
brojni radovi, intervencije i noviteti na 

prometnicama i popratnoj infrastrukturi na 
području Općine. 
Završeni su radovi na sanaciji kolnika i ure-
đenju nogostupa na raskrižju ŽC 5055 i D3 
u centru Čavala, nasuprot OŠ Čavle i dječjeg 
vrtića. U sklopu projekta obavljena je sana-
cija kolnika u dužini od 150 metara, izgra-
đen je nogostup, izmještene su instalacije 
te postavljeni betonski rubnjaci. Investitor 
radova je Županijska uprava za ceste PGŽ, 
vrijednost radova je 620 tisuća kuna s PDV-
om, radove je izvela tvrtka Lemil, a nadzi-
rao Herman projekt. Ugovoreni završetak 

Nedvojbeno najveći projekt u poduzetništvu i gospodarstvu 
Općine Čavle, izgradnja je ceste u Poslovnoj zoni Soboli, vri-
jedna gotovo 17 milijuna kuna. Kako ističe načelnica Općine, 

Ivana Cvitan Polić, na ovaj je projekt Općina naročito ponosna iz 
više razloga – nakon duge, višegodišnje borbe, uspješno su riješeni 
imovinsko-pravni odnosi, dobivena je građevinska dozvola, a onda 
su kao krunu višegodišnjeg truda pridobili čak 10,2 milijuna kuna 
europskih bespovratnih sredstava. Točnije, projekt je financiran 
sredstvima EFRR-a kroz ITU mehanizam (mehanizam integriranih 
teritorijalnih ulaganja). Općina je potom iz nacionalnog financira-
nja, za gradnju ceste pridobila dodatnih 3 milijuna kuna.

Projekt službenog naziva “Izgradnja interne ceste u zoni proizvod-
ne namjene I2 Soboli” usmjeren je na razvoj i poboljšanje kvalitete i 
dostupnosti fizičke poduzetničke infrastrukture na području Urba-
ne aglomeracije Rijeka, kroz ulaganje u postojeću zonu I2 Soboli te 
u cilju povećanja konkurentnosti MSP-ova, stvaranja novih radnih 
mjesta, povećanje stope stranih i domaćih investicija, podizanje 
profitabilnosti poslovanja i porast životnog standarda u okruženju. 
U sklopu projekta trebalo bi biti izgrađeno ukupno gotovo 13.000 
četvornih metara tzv. poslovne fizičke infrastrukture koja uključuje 
radove na izgradnji prometnice, telekomunikacijske infrastrukture, 

Rasterećenje prometa izgradnjom čvora Soboli
Razvoju poslovne zone Soboli mogao bi značajno pridonijeti i novi pro-
metni projekt, izgradnja čvora Soboli. Naime, na zajedničku inicijativu Op-
ćina Čavle i Jelenje, Primorsko-goranska županija kreće prema Hrvatskim 
autocestama sa prijedlogom da se ovaj projekt uvrsti u program građenja 
i održavanja javnih cesta. Dok bi izgradnjom čvora Soboli mještani Jele-
nja dobili izravan izlaz na autocestu, istovremeno bi se rasteretio i centar 
Općine Čavle koji trenutno predstavlja jedini cestovni put iz Jelenja pre-
ma Rijeci, dok bi Sobolima na ovaj način bila omogućena bolja prometnu 
povezanost.

radova je bio kraj listopada, ali zahvaljujući 
dobroj organizaciji, a na zadovoljstvo svih 
sudionika u prometu, izvođač radova zavr-
šio ih je prije roka, do 21. rujna.Na području 
Općine pojačana je prometna signalizacija, 
obnovljeni su semafori na raskrižjima, a na 
području Mavrinaca postavljeni su novi pje-
šački prijelazi te ležeći policajci. Prvi ležeći 
policajci postavljeni su u Podrvnju i Buzdoh-
nju, na veliko odobrenje i interes javnosti, 
čemu prema riječima načelnice Ivane Cvitan 
Polić, svjedoči i velik broj zahtjeva mještana 
za postavljanjem novih. Kod nogometnog 
igrališta i dvorane u Mavrincima postavljena 
je trepteća signalizacija za pješake, a nave-
dena signalizacija u skoro će vrijeme stići i 

vodovoda i odvodnje, prometnih površina, javne rasvjete kao i hor-
tikulturno uređenje.

Javna nabava za radove na ovom strateškom projektu za Općinu 
već je vani, a iz Općine najavljuju kako bi radovi trebali započeti do 
kraja ove godine, dok je očekivani završetak radova kraj 2022. go-
dine.

na pješačke prijelaze u Mavrincima i Novom 
naselju. Nadalje, ulica Boki po novom posta-
je ulica kojom će ubuduće moći prometo-
vati samo stanovnici, a u ulicu stiže i nova 
signalizacija.

Zbog izraženog problema s nepropisnim 
parkiranjem, u centru Čavala već neko vrije-
me postavljene su kamere, a s obzirom na 
dobar učinak u smislu smanjenja navede-
nog problema, načelnica Ivana Cvitan Polić 
najavljuje i daljnje postavljanje kamera na 
kritičnim mjestima na području Općine, a 
sve s ciljem sigurnosti svih sudionika u pro-
metu, posebno djece.

Matina Cvetković

Matina Cvetković

NA PONOS SVIH STANOVNIKA GROBNIŠĆINE I SJEĆANJE BUDUĆIM GENERACIJAMA 

Obnovljen spomenik podhumskim žrtvama- 
sljedeće godine 80. obljetnica strašnog zločina 

Radovi na sanaciji spomenika podhum-
skim žrtvama u Sobolima uspješno se 
privode svome kraju. Kako je bilo pred-

viđeno i ugovoreno, spomenik krasiti nje-
gov obnovljeni izgled, a u sklopu sanacije 
napravljeni su radovi odstranjivanja betona 
s pukotina, zamjena oštećenih kamenih 
elemenata, gletanje površine spomenika, 
čišćenje armature, izrada i postava kamenih 
elemenata na polju kosturnice koji nedosta-
ju.

Obnova spomenika podhumskim žrtvama 
u Sobolima, zajednička je inicijativa Op-
ćina Čavle, Jelenje i Primorsko-goranske 
županije. Ukupna vrijednost radova je 505 
tisuća kuna, od čega polovicu financira  Pri-
morsko-goranska županija, a ostalo Općine 
Čavle i Jelenje u jednakim dijelovima. Nov-
čani prilog za obnovu donirala je i Župa sv. 
Mihovila iz Jelenja. Izvođači radova su po-
duzeće Citadela Hreljin, dok stručni nadzor 
obavlja DE-KOM Delnice.

„Radovi su odlično napredovali, iako je 
spomenik bio oštećen i više nego što smo 
očekivali. Sanacija spomenika došla je baš u 
pravo vrijeme s obzirom na to da će sljede-
će godine, kada se obilježava 80. obljetnica 
stradanja podhumskih žrtava komemora-
tivni skup biti ispred u potpunosti obnov-
ljenog spomenika u Sobolima. Spomenik 
ne samo da je dobio novi svježi izgled, nego 
je i spašen od propadanja“, navodi načelnica 
Ivana Cvitan Polić.

Ovaj spomenik impresivnog izgleda, visok 
22 metra, kojeg sačinjava ukupno 91 štit 
simbolizirajući spomen na 91 mještanina 
Podhuma strijeljana u srpnju 1942. godine, 
dan danas ima iznimno važnu ulogu kod 
stanovnika grobničkog kraja. Spomenik 
je izradio akademski kipar Šime Vulas, dok 
je memorijalno područje uređeno prema 
zamislima arhitekata Duška Rakića i Igora 
Emilija, 2010. godine. Spomenik predstavlja 
vrlo vrijedan dio kulturne baštine Grobni-
šćine, a privlači i veći broj posjetitelja pa čak 
i inozemnih.

Bez obzira na radove, obilježavanje obljet-
nice velike tragedije je održano i ove godi-
ne. Komemoracija je održana 12. srpnja, na 
dan kada su 1942. godine talijanski okupa-
tori spalili selo Podhum i ubili najmanje 91 
osobu, a mnoge protjerali u logore. 

Martina Cvetković

Gotova obnova

Komemoracija 12.7.

Potpisivanje ugovora o obnovi spomenika Potpisivanje ugovora o obnovi spomenika 
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kulturazdravlje

SINERGIJA UDRUGE GROBNIČKI DONDOLAŠI, OPĆINE ČAVLE I TVRTKE SABBATINI ACCORDIONS OPĆINA ČAVLE ORGANIZIRALA DANE ZDRAVJA- PREGLEDE, RADIONICE, PREDAVANJA, VJEŽBE… 

Harmonikaški centar Sabbatini otvorio vrata svim 
ljubiteljima harmonike i domaćih glazbenih užanci

Sinergija između udruge Grobnički dondolaši, Općine Čavle i proizvođača cije-
njenih harmonika Sabbatini urodila je jednom lijepom pričom. Naime, u čita-
onici na Cerniku odnedavno djeluje Harmonikaški centar Sabbatini, mjesto u 

kojemu se nesebično širi ljubav prema harmonici i domaćim glazbenim užancama.

- Startali smo početkom kolovoza, ideja se je rodila jer u ovom našem kraju har-
monika je kao instrument zastupljena i tražena, a učitelja ovog našeg domaćeg 
primorskog i slovenskog melosa sve je manje. Zašto je izbor pao na Grobinšćinu? 
Zato što je ovdje baš taj naš melos iznimno zastupljen, započet će Danijel Mavar, 
čovjek koji radi s polaznicima novooformljenog centra i pruža im poduku na jedan 
svima prihvatljiv i zanimljiv način.

U Harmonikaškom centru Sabbatini, naglašava Mavar, radi se vrlo ozbiljno, ali pri-
stup je ipak pomalo drugačiji. 

- Radi se teorija, rade se vježbe i uče se melodije. Imamo profesionalni pristup, ali 
ipak puno različit od pristupa kojega imaju u klasičnim glazbenim školama.  Svi koji 
upišu, recimo, violinu u glazbenoj školi znaju što ih čeka od početka do kraja. Har-
monika je specifičan instrument, ona je klasičan instrument kojega svi doživljavaju 
kao zabavljačko-narodni instrument. I većina ljudi upravo zbog toga želi naučiti 
svirati harmoniku, žele naučiti čim prije kako bi mogli zasvirati na nekoj fešti, u 
svom društvu, u konobi... Centar je otvoren upravo za sve one koji bi željeli naučiti 
svirati te naše popularne melodije, a nema ih tko usmjeriti.

 Da je otvaranje ovog centra pun pogodak dokazuje i broj polaznika, trenutačno na 
satove dolazi 12 budućih harmonikaša, a broj polaznika stalno raste.

- Velik je to broj za ovo kratko vrijeme, što samo ukazuje da za učenje harmonike 
ovdje vlada jako velik interes. Dob polaznika je različita, kod nas na poduku mogu 
doći svi, što se kaže od sedam do sedamdeset i sedam godina. Tko želi, ima volje i 

IZBOR NOVIH KNJIGA
Pripremila: Jadranka Fućak

Za odrasle:

Za djecu i mlade:

 • PARIŠKA  KNJIŽNICA - Janet Skeslien Charles (povijesni roman)
 • POPIS UZVANIKA - Lucy Foley (triler)
 • LJETO U PROVANSI - Lucy Coleman (ljubavni roman)
 • LAŽI KOJE STE REKLI - Harriet Tyce  (triler)
 • PREDAJA - Melody Anne (ljubavni roman)
 • VILIN KONJIC - Leila Meacham
 • PREŽIVJELI - Jane Harper (kriminalistički roman)
 • IGRA POVJERENJA - JP Delaney  (Tony Strong) – (psihološki triler)
 • GRAD OD PARE - Carlos Ruiz Zafon
 • VRABAC - L. J. Shen (erotski triler)
 • KLETVA MRAČNA I SAMOTNA - Brigid Kemmerer (1. dio fantastičnog serijala)
 • PRVI PUT I ZAUVIJEK - Sarah Morgan (ljubavni roman)
 • OSTAJEM OVDJE - Marco Balzano  (povijesni roman)
 • IZGUBLJENA LJEKARNA - Sarah Penner
 • KAD STRAST ZAVLADA - Johanna Lindsey (povijesna romansa)
 • SUPRUGE - Tarryn Fisher ( psihološki triler)
 • OKRETAJ KLJUČA - Ruth Ware (triler)
 • ĐAVOLJA KĆI - Lisa Kleypas (povijesna romansa)
 • UKLETA - Thomas Wheeler (fantastični roman)
 • RITUALI VODE - Eva Garcia Saenz de Urturi (2. dio Trilogije bijeloga grada - kri-

minalistički roman)
 • CRVENI KRIŽ - Saša Filipenko (roman o političkim progonima u SSSR-u)
 • ŽENA KOJA JE SLIKALA KANOM - Alka Joshi

 • POVRATAK UČITELJA PLESA - Henning Mankell (kriminalistički roman)
 • PLANINE PJEVAJU - Nguyen Phan Que Mai
 • PRIMALJA - Katje Kattu
 • MAJČINSTVO - Sheila Heti
 • TAJANSTVENA SESTRA - Lucinda Riley (7. dio obiteljskog serijala Sedam sestara)
 • DAMIN GAMBIT - Walter Tevis
 • VILINSKA PRIČA - Goran Tribuson
 • PUDING OD VANILIJE - Vedrana Rudan
 • KAKO SAM BROJIO RUŽIČASTE ROBOTE - Edo Popović (autobiografska proza)
 • KRIVI BROJ - Inna Moore (Ina Špiček) (ljubavni roman)
 • GOST U MOJOJ TAMI - Mislav Pasini
 • MOJA DOTA - Nora Verde
 • ZAŠTO SU FRANCUSKINJE MLADE I U PEDESETIMA - Mylene Desclaux
 • ŽENA S PLANOM: savjeti za život pun ljepote, avanture i uspjeha - Maye Musk
 • NEISPRIČANE PRIČE: bajkovite ljepote i zanimljivosti Lijepe Naše - Ivana Buj 

i drugi
 • DIVAN ŽIVOT: što našu egzistenciju čini smislenom - Frank Martela
 • GOVORILI SU DA SAM PREOSJETLJIVA: za one koji puno razmišljaju i previše 

brinu – Federica Bosco

 • ELA SPASITELJICA PČELA - Catherine Jacob (slikovnica)
 • PRIČE S PLAŽE PAULINE P. - Sanja Polak
 • GREGOV DNEVNIK: kugla za rušenje - Jeff Kinney (14. Dio)
 • SVE O ANNE FRANK: životna priča Anne Frank s odgovorima na često postav-

ljana pitanja...) - Menno Metselaar, Piet van Ledden)
 • Serijal Mali ljudi, veliki snovi: BOB DYLAN, AUDREY HEPBURN, JANE AUSTEN, 

AMELIA EARHART, BRUCE LEE, MARIA MONTESSORI - Maria Isabel Sanchez Vega-
ra (biografije poznatih osoba)

malo sluha, može krenuti. Znate,  to je ljubav koja se ne može riječima opisati, tko 
jednom krene u to i zavoli, voljet će harmoniku do kraja života, zaključit će Danijel 
Mavar.

Vlasnici tvrtke Sabbatini Accordions i inicijatori ove lijepe priče su David Pavković i 
Marko Perišić, a njihove Sabbatini harmonike posebna su priča budući da je riječ o 
ručno rađenim instrumentima što uživaju izniman ugled u čitavom svijetu.  Dakle, 
svi vi koji ste oduvijek željeli naučiti svirati harmoniku, a nikad niste znali kome 
biste se obratili sada to možete učiniti na harmonikaski.centar.sabbatini@gmail.
com ili na brojeve telefona 0918886047 (Danijel) i 0912292269 (Marko). 

Kristian Sirotich

Kristian Sirotich

Petra Šuljić: Misao vodilja je osvijestiti  
ljude da brinu o sebi i o svome zdravlju

Dani zdravja najbolji su dokaz da Općina Čavle 
brine o svojim sumještankama i sumještanima 
svih dobnih uzrasta. Manifestacija pokrenuta 

2019. godine u suradnji s Nastavnim zavodom za 
javno zdravstvo ove je godine doživjela svoje drugo 
izdanje, jedno je preskočeno zbog pandemije virusa 
COVID-19. Upravo zbog epidemioloških mjera ovogo-
dišnje izdanje Dana zdravja nije bilo onakvo kakvo bi 
organizatori voljeli svake godine imati, ali i u ovoj ne-
što skraćenoj verziji pokušalo se zadovoljiti sve dobne 
skupine i pronaći za svakoga ponešto korisno.
- Misao vodilja u organizaciji jedne ovakve manife-
stacije je osvijestiti ljude da se brinu o sebi i o svome 
zdravlju, započet će Petra Šuljić, ravnateljica Grad-
ske organizacije Crvenog križa Rijeka i savjetnica za 
zdravlje načelnice Općine Čavle, koja je 2019. godine 
sudjelovala u pokretanju ovog hvalevrijednog projek-
ta, koji uvelike podiže razinu kvalitete života u Općini 
Čavle, ali i na području čitave Grobnišćine jer nikome 
nije zabranjeno doći i sudjelovati u bilo kojem od po-
nuđenih programa.
- Prvenstveno nam je cilj upozoriti naše sumještan-
ke da pripaze što jedu, kako jedu, što piju, kako piju, 
uglavnom svi danas sve više provodimo sjedalački 
način života, a mi želimo ljude osvijestiti da na vri-
jeme počnu brinuti o sebi. Ljude treba podsjetiti da 
razmišljaju o sebi, želimo ih upozoriti da ne čekaju 
da bolest dođe, već da preveniraju bolest ako je ikako 
moguće. A puno toga je moguće prevenirati upravo 
na jedan ovakav način, nastavit će Petra Šunjić. 
Na ovogodišnjim Danima zdravja svi posjetitelji 
mogli su dobiti poneki koristan zdravstveni savjet o 
kardiovaskularnom zdravlju, odnosno informacije 
o utjecaju i simptomima visokog krvnog tlaka, pre-
venciji, liječenju i vođenju zdravog života, mogli su 
izmjeriti krvni tlak, tjelesnu težinu, iz prve ruke sa-
znati ponešto o nutricionizmu, a mogli su sudjelovati 
i u radu raznih radionica, Katja Cukon vodila je tako 
radionicu Hranom do zdravlja, Suzana Janković radi-
onicu Kretanjem do zdravlja, Helena Glibotić Kresina 
i Nevenka Vlah radionicu zlatno doba života, Barbara 
Gržetić povela je zainteresirane u projekt Prihvati iza-
zov, odnosno u vježbanje na otvorenom u parku kod 
Osnovne škole Čavle.
- Žao nam je što ove godine nismo mogli sve to odra-
diti u punom obimu, kako to i inače radimo. Napravi-

mo kompletan mini tehnički pregled organizma. Jer 
tada bude i drugih savjeta, imamo stomatologa, ima-
li smo ambulantu s medvjedićima da se djeca ne boje 
bijelih kuta, nastojali smo djecu upoznati sa zdravim 
načinom prehrane od najranije dobi i da ne budu svi 
rođendani samo sa slatkišima i grickalicama. Reci-
mo, 2019. godine vrtićka djeca su pripremala zdravi 
doručak, školska djeca su pripremala zdrave kolače, 
priključile su nam se mnoge sportske udruge i kako 
bismo privukli što više mladih, ali i kako bismo ljudi-
ma srednje životne dobi ukazali da se moraju baviti 
sportom, a imali smo i veterinara. Sve to je izostalo 
zbog poštivanja epidemioloških mjera. No, ljudi su 
ipak zadovoljni, jer najviše vole kada nešto mjere i 
kada im se nešto zapiše. Eto, moram se pohvaliti da 
smo 2019. godine imali i dermatologa koji je tri, četiri 
dana za redom radio preglede madeža i imali smo 
nekoliko slučajeva opasnih melanoma koji su kasnije 
otklonjeni. E, na to smo posebno ponosni, jer to se 
nikad ne bi otkrilo, nastavit će Petra Šuljić.
Jako se varaju svi oni koji misle da je ovim i ovakvim 
sličnim projektima samo zadovoljena forma, bilo je 
dovoljno prošetati Danima zdravja da bi se uvidjelo 
koliko je svim stanovnicima Općine Čavle stalo do 
jedne ovakve manifestacije, ali prije svega do brige 
za svoje zdravlje.
- Dani zdravja su i korisni i čine jedan nadstandard 
svim žiteljima Općine Čavle. A povratna informacija 
je jako dobra, ljudi su zadovoljni, svi se skupe, vidi se 
da počinju o tome razmišljati, propitkuju kada će biti, 
što će biti, hoćemo li uvesti nešto novo. Osim toga, i 

mi smo shvatili da bi Dani zdravja mogli biti prepo-
znati i na nekoj drugoj razini. Projekt Visoki krvni tlak, 
tihi ubojica je sto posto financiran iz socijalnog fonda 
Europske unije, za taj projekt dobili smo 284 tisuće 
kuna, tim novcem uredili smo park s vanjskim spra-
vama kraj Osnovne škole i odradili kompletnu organi-
zaciju Dana zdravja. Ne samo kod nas, nego i s našom 
pobratimljenom općinom Cernik kraj Nove Gradiške. 
Nakon što su Dani zdravja održani kod nas, idućega su 
vikenda održani u Cerniku i moram reći da su i žitelji 
Cernika bili oduševljeni ovom inicijativom i odazvali 
su se u jako velikom broju, kaže Petra Šunjić.
Jedno je sigurno, prevencija je pola zdravlja, kao što je 
sigurno da će se ovaj projekt nastaviti i dalje provoditi 
u suradnji s Nastavnim zavodom za javno zdravstvo 
i na radost svih žitelja Grobnišćine. Jer, zdrav čovjek 
ima stotinu želja, a bolestan samo jednu.
- Sigurna sam da će se Dani zdravja nastaviti jer oda-
ziv je zaista jako dobar, reakcija ljudi je zaista jako 
dobra. No, osim što će Općina Čavle i dalje nastaviti s 
manifestacijom Dana zdravja, oplemenit ćemo ih još 
ponekim novitetom, a u planu su i neki novi projekti 
što će biti sufinancirani od Europske unije. Naravno, 
mi i na druge načine pokušavamo prevenirati mno-
gobrojne bolesti pa naši sumještani tako imaju pravo 
na čitav niz besplatnih specijalističkih pregleda, a ti 
se ugovori svake godine obnavljaju i ta se ponuda 
svake godine širi. Na taj način definitivno pridonosi-
mo kvaliteti života u ovom našem kraju, zaključit će 
Petra Šunjić.

Dan zdravja u Čavlima

Pregledi, razgovori, savjeti… kod Doma kulture 

Dan zdravlja u pobratimljenom Cerniku

Slavonci sa zanimanjem pratili predavanja

Škola harmonike u čitaonici u Cerniku
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školaškola

Piše: Tanja Stanković,  
ravnateljica OŠ Čavle

DOBRODOŠLICA U UTVRDU IGRE, PRIJATELJSTVA I ZNANJA

Sreća na svečanosti za prvašiće, ove 
godine jedan razred više

Nova generacija učenika prvih razreda, njih čak 86,  6. rujna 2021. godine 
postali su učenici OŠ Čavle. Ravnateljica Tanja Stanković zaželjela je našim 
malim prvašićima dobrodošlicu u čavjansku utvrdu igre, prijateljstva i zna-

nja i naglasila da učitelji i djelatnici svojim svakodnevnim radom i angažmanom 
nastoje opravdati moto škole. Ravnateljica je zahvalila Primorsko-goranskoj župa-
niji i Općini Čavle na sustavnim ulaganjima u 
Nakon dužeg vremena, OŠ Čavle upisala su čak četiri razredna odjela prvih razreda 
u Matičnoj školi sa ukupno 82 učenika. Područnu školu Grobnik pohađat će 4 uče-
nika prvih razreda.  
Svečanom ugođaju prijema učenika prvih razreda svakako je pridonio dolazak dra-
gih gostiju, župana Primorsko-goranske županije Zlatka Komadine, pročelnice za 
odgoj i obrazovanje PGŽ mr.sc. Edite Stilin, načelnice Općine Čavle Ivane Cvitan Po-
lić te dopredsjednika HNK Rijeke Deana Šćulca i dvojice igrača. Svečanom prijemu 
organiziranom u dvorištu škole nazočili su ponosni roditelji prvašića.
Uz prigodno obraćanje, župan Zlatko Komadina, darovao je svakom razredu veliku 
košaru slatkiša kako bi čavjanskim prvašićima prvi dani u školi bili slatki i nezabo-
ravni.
Načelnica Ivana Cvitan Polić istakla je zadovoljstvo što je OŠ Čavle jedna od rijetkih 
škola koja bilježi porast broja učenika i zaželjela prvašićima puno uspjeha te sret-
nih i veselih dana u školi koju je i ona polazila. Općina Čavle je svakom prvašiću 
darovala platnenu vrećicu u boji razrednih majica te dodatni obrazovni materijal 
potreban u prvom razredu.
OŠ Čavle je škola koja se, između ostalog, može pohvaliti brojnim sportskim 
uspjesima učenika te je dolazak dopredsjednika HNK Deana Šćulca i dvojice igrača 
Nediljka Labrovića i Hrvoja Smolčića pozdravljen pljeskom. HNK Rijeka je svakom 
učeniku darovao platnene vrećice s logom kluba.
U prigodnom programu nastupile su učenice Dora Čargonja i Dora Žeželić s recita-
lom te Dominik Ivanušić i Nora Sečen s glazbenom točkom. Po završetku programa, 
učenici su u pratnji svojih učiteljica ušli u svoje učionice gdje  su ih na klupama 
čekali udžbenici, razredne majice i vesele poruke dobrodošlice nacrtane na školskoj 
ploči.
1.a razred vodi učiteljica Jasna Juretić, 1.b razred učiteljica Neda Kanjer, 1.c razred 
učiteljica Andreja Miler, a 1.d razred učiteljica Ana Bobić. Prvi razred u PŠ Grobnik 
vodit će učiteljica Tanja Šojat. Učenike uključene u program produženog boravka 
vodit će učiteljica Matea Kitak.

Broj prvašića veći nego proteklih 
godinama
Ove je jeseni u školu Čavle krenulo ukupno 86 prva-
šića, koji su raspoređeni u četiri razredna odjeljenja, 
što predstavlja značajan porast novih u odnosu na 
prethodne godine. Dok je četvero prvašića krenulo 
u Područnu školu u Gradu Grobniku, preostali dio 
djece raspoređen je u Matičnu školu u Čavlima. Sve 
to rezultiralo je i povećanjem broja razrednih odje-
ljenja za prvašiće s dosadašnja tri, na četiri. To je 
omogućeno boljim prostornim uvjetima, odnosno 
dogradnjom novog krila školske zgrade. Načelnica 
Općine Čavle Ivana Cvitan Polić ističe kako je naro-
čito ponosna na činjenicu da školarci nisu isključivo 
mještani Općine Čavle, već oni često dolaze i iz obli-
žnjih mjesta poput Jelenja, Svilnog i Orehovice, što 
pokazuje koliko je OŠ Čavle omiljena među školar-
cima i roditeljima.

Općina Čavle i ove godine za prvašiće 
osigurala besplatne školske materijale
Općina Čavle i ove godine za sve prvašiće osigurala 
je besplatne radne bilježnice, likovne mape, torbe 
za papučice i druge edukativne sadržaje. A kao što 
je to bio običaj i u prethodnim godinama, Općina 
plaća 24-satno osiguranje od nezgode za sve uče-
nike, kao i polaznike vrtića. Za djecu slabijeg soci-
jalnog statusa, Općina je dodatno osigurala i be-
splatne knjige, radni materijal, autobusne karte te 
marende.

OPROŠTAJ RAVNATELJICE S OSMAŠIMA 2. SRPNJA 2021.

Hodajte kroz život radosno, problemi neka 
budu izazov, a uspjesi poticaj…
Dragi osmaši,
danas je poseban dan, dan koji ćete, nadam se, pamtiti i nositi u srcu kao neizbrisivu uspo-
menu na vaše osnovnoškolsko obrazovanje. U našu utvrdu igre, prijateljstva i znanja došli ste 
kao vesela, zaigrana i pomalo nesigurna djeca, puna očekivanja i otvorena srca. Zajedno ste 
koračali kroz osam godina dugu školsku priču prepunu avantura i lijepih trenutaka; družili se 
i zajedno rasli, a danas odlazite kao mladi ljudi puni životne energije i želje da se dokažete 
sebi i drugima.

Uz vaše roditelje, vaše razrednice i učitelji pratili su vas u vašem odrastanju, sazrijevanju i 
imali čast na trenutak biti dio vaših života. Dijelili su s vama smijeh i suze. Smišljali načine 
da učenje bude igra, a stečeno znanje vaša zasluga. Veselili se vašim uspjesima. Upozoravali 
na pogreške i inzistirali na odgovornosti i etičkim vrijednostima. Obogaćivali vaša obzorja na 
temelju vlastitih znanja i iskustava. Učili vas da vrijedi biti dobar, odgovoran, marljiv, pra-
vedan, odlučan, ustrajan, kreativan, optimističan, dosljedan. Spremali vas za život i izazove 
koji su pred vama, pripremili vas za budućnost koju ćete vi graditi na najčvršćim temeljima 
– temeljima znanja i humanosti, ne zaboravljajući da ništa nije vrjednije od čovjeka samog. 

Posebno zahvaljujem vašim roditeljima na podršci koju su nam pružali u našem radu jer je 
upravo ta suradnja i zajedništvo zaslužna da pred sobom s ponosom gledamo još jednu od-
ličnu generaciju osmaša.
Dragi osmaši, želim vam sve najbolje na putu koji je pred vama. On neće biti uvijek lagan, ali 
sam uvjerena da ćete se uspješno nositi s izazovima koji su pred vama. Neprestano preispituj-
te granice svojih mogućnosti, problemi neka postanu izazovi, a postignuti uspjesi poticaj za 
nove uspjehe ... Spremite se na putovanje koje zovemo život i neka vam na vašem putu budu 
vodilja riječi našeg književnika Gustava Krkleca:

„ Ti znadeš i sam, da svjetove nosiš u samome

sebi, i da na dnu tvoje duše sja jato zvijezda …

Izađi … idi… Srebrn plašt će pasti dalekom

cestom, kud te srce vodi!“

Dragi naši osmaši, vrata su vam otvorena, spremni ste za sljedeću stepenicu. Hodajte kroz 
život radosno. Na tom putu ponekad ćemo se opet sresti, popričati i nasmijati se zajedno i 
tome se od srca radujemo.

UČENICA GENERACIJE:
Natali Butković, 8.b

Nagradu učenici uručila je načelnica Općine Čavle  
Ivana Cvitan Polić.

NAGRAĐENI UČENICI: 
 • 4.a razred:  Filip Cuculić, Lucija Milinović, Filip Pavić, Lara Zagorac, Dora Žeželić

 • 4.b razred:  Katarina Kukec, Eni Tomiša

 • 4.c razred:  Aida Eminović, Marija Medač, Borna Pavić, Ana Pavlić

 • 8.a razred:  Ređep Ademaj, Valerio Burić, Dora Sudan, Ivano Svetić, Nina Tus, 
Luka Žeželić

 • 8.b razred:  Natali Butković, Elena Mahne, Sara Lisac, Martina Grbeša, Marija  
Mišković, Tin Karanfilovski

M. C. 

M. C. 

Tanja Stanković
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kulturavrtić kultura

Piše: Arlin Haramija Popović,
ravnateljica DV Čavlić

Svi kapaciteti u  
funkciji, upisana sva djeca

Pedagoška godina započinje sa 9 vr-
tićkih grupa ( djeca u dobi od 3. – 6. 
godina) i 5 skupina u kojima borave 

djeca jasličke dobi ( 1. – 3. godine ). U funk-
ciji su, u punom kapacitetu matični objekt, 
podružnica „Petešić“ i podružnica „Grad 
Grobnik“. U vrtić i jaslice upisana su sva dje-
ca koja su ušla u upisni postupak, odnosno 
koja su do 31. kolovoza 2021. godine napu-
nila godinu dana. 

              

ŠTO SE U VRTIĆU RADI?

PRIJATELJSTVO TU SE SADI.

U VRTIĆU JOŠ SE I PJEVA,

PRIJATELJSTVO NAM SAZRIJEVA,

PO VRTIĆU CIJELA ČETA,

A NA ČELU NAŠA TETA.

UJUTRO SE IGRA I UČI,

A POPODNE IDE SE KUĆI,

AL TU NEĆEŠ SRESTI ĐAKE,

SPREMAJU SE ZA PRVAKE

ŠTO SE U VRTIĆU 
RADI     

Ove godine u podružnici “Petešić“ nastav-
ljamo provoditi likovni program koji nado-
punjujemo  projektom „Šumski vrtić“ , a cilj 
nam je educirati i senzibilizirati djecu  za 
aktivan život u skladu s prirodom, omogu-
ćiti stjecanje praktičnih vještina i znanja o 
prirodi i održivom razvoju. 

U centralnom objektu nastavljamo ( u dvi-
je odgojne skupine )  s projektom “Spor-
tom do zdravlja„ u suradnji sa udrugom 
„Mići sportaši“. Dvije vrtićke skupine imaju 
program koji  je obogaćen čakavštinom,  
u „Gradu Grobniku“ provodimo program 

obogaćen elementima Montessori  peda-
gogije, dok se od ove godine u dvije vrtićke 
skupine centralnog objekta uvode elemen-
ti ekološkog odgoja. Ove godine u naš vrtić 
upisano je 242 djece, a broj djece u skupi-
nama u skladu  je sa Državnim pedagoškim 
standardom. 

Ovim putem zahvaljujemo gospođi Biserki 
Fućak, koja je našem vrtiću poklonila kosti-
me, koji su bili u vlasništvu udruge Gromi-
šćina zemja, kao i Grobničkim dondolašima 
na donaciji sprava za vanjski prostor. Veliko 
hvala i tvrtki Mineral, čiji su djelatnici uvijek 
spremni pomoći i darivati naš vrtić.

Nadamo se da će ova pedagoška godina 
biti manje obilježena epidemijom, mjerama 
i preporukama koje su značajno utjecale na 
život i rad ustanove. 

Veselimo se početku pedagoške godine, 
a  našoj  dječici želimo  puno igre, veselja 
i zabave.

DVADESET GODINA OMILJENE KULTURNE MANIFESTACIJE

Nakon godine stanke, vratio se Festival  
pučkog teatra „Omišalj-Čavle“

U razdoblju između 18. i 25. lipnja 2021., jubilarni dvadeseti puta za redom, 
Festival pučkog teatra „Omišalj-Čavle“, „podigao je svoje zavjese“ za mješta-
ne i posjetitelje Čavala i Omišlja. Kao što je već ustaljena tradicija, predstave 

su se tokom cijelog tjedna naizmjenice nizale u drevnom Kaštelu Grada Grobnika 
te na trgu Prikešte u Omišlju.

Ovaj Festival, za koji s pravom možemo reći da spada među najprepoznatljivija 
ljetna kazališna zbivanja naših krajeva, karakterističan je po tome što predstavlja 
čvrstu poveznicu između kulturne suradnje dviju jedinica lokalne samouprave, 
Općine Čavle i Općine Omišalj, nekadašnjih Frankopanskih kaštela, sredina koji-
ma i samim po sebi ne nedostaje kulturnih sadržaja, bogate tradicije i narodnog 
stvaralaštva.

Da bi čavjanska i omišaljska publika već dvadeset godina potpuno besplatno mo-
gla uživati u omiljenim hit predstavama u kojima gostuju prepoznatljiva glumačka 
lica i kazališta ne samo Hrvatske već i čitave regije, pobrinule su se zajedničkim 
snagama Općine Čavle i Omišalj, kao i njihove turističke zajednice.

„Nakon godinu dana pauze Festival pučkog teatra na opće se zadovoljstvo publike, 
ali i organizatora i glumaca vratio u svoj dom, Grad Grobnik i Omišalj, a svojom 
posjećenošću nadmašio je sva naša očekivanja. Kada je riječ o grobničkom Kaštelu, 

Posthumno priznanje  
Damiru Jakovčiću
Posthumno je jednom 
od idejnih začetnika 
Festivala pučkog tea-
tra Damiru Jakovčiću 
iz Omišlja dodijeljeno 
posebno priznanje. 
Zahvalnicu je, od načel-
nica obje općine Ivane 
Cvitan Polić i Mirele Ah-
metović, u grobničkom Kaštelu na zatvaranju 20. 
Festivala pučkog teatra primila supruga Katica 
Jakovčić. Damir Jakovčić posthumno je od Općine 
Omišalj dobio nagradu za životno djelo zbog izni-
mnog doprinosa u kulturi i društvenom životu.

NAGRADA TEATRU EXIT 
„Njuške“ pobjednici jubilarnog 20. Festival pučkog 
teatra „Omišalj-Čavle“
Vrhunac 20. Festivala pučkog teatra „Omišalj-Čavle“ upriličen je svečanom 
podjelom nagrada pred ispunjenim ( u skladu s epidemiološkim  mjerama) 
gledalištem Kaštela u Gradu Grobniku. A najviše razloga za veselje imao je 
tim iz Teatra Exit, čija je predstava „Njuške“ proglašena najboljom predsta-
vom u cjelini. Nagrada publike za najbolju predstavu pripala je pak pred-
stavi „Ja tata“, u produkciji Teatromana iz Zagreba, a ista predstava odnijela 
je nagradu za najbolje glumačko ostvarenje, briljantnog glumca Rakana 
Rushaidata. Nagradom za najbolju režiju, ove godine može se pohvaliti 
Matko Raguž za predstavu „Njuške“, dok je Tin Sedlar za svoju ulogu u pred-
stavi „Ocat i sin“ osvojio nagradu za najboljeg mladog glumca. Nagrada za 
najbolju glumačku igru pripala je pak glumačkoj ekipi iz predstave „Muškarci.hr“, u koprodukciji Teatromana i 
Satiričkog kazališta Kerempuh, a čiji tim čine Goran Grgić, Boris Svrtan, Živko Anočić i Filip Detelić.

KORONA I EPIDEMIOLOŠKE MJERE 
Hoće li biti Večeri smijeha i zabave?
„Odgovor na ovo pitanje morati ćemo još malo pričekati, a uz svu volju i napore organizatora, presuđujući fak-
tor za odluku o organizaciji novog izdanja ove manifestacije biti će epidemiološke mjere“, navodi Denis Redić. 
Naime, kako je objašnjeno u razgovoru s Redićem, organizatorima je želja da prije svega zadrže dosadašnju 
razinu kvalitete predstava po kojima su Večeri smijeha i zabave i prepoznatljive. Međutim, ograničenjem broja 
posjetitelja, dovodi se u pitanje zatvaranje financijske konstrukcije predstava koje zbog produkcije, atraktivno-
sti, troškova dolaska nezavisnih kazališnih kuća i poznatih glumaca, nisu jeftine. 

tome je svakako pridonio i apsolutno fascinantan ambijent, koji se pokazao veoma 
podatan za izvođenje kazališnih predstava. Posebno me veseli činjenica da imamo 
stalnu publiku koju smo takoreći „odgojili“ i koja nam se vraća svih ovih godina“, 
navodi programski voditelj Festivala, Denis Redić.

 
Martina Cvetković

M.C. 

Načelnice  Općina Čavle i Omišalj  Ivana Cvitan Polić i Mirela Ahmetović 
s voditeljem završne večeri Mariom Lipovšekom-Battifiacom 

DV Čavlić racionalizacijom vlastitih troškova omogućio investiciju u 
platnena jedra koja će djecu štititi od sunca i kiše 

Nove sprave za igru nabavljene su zahvaljujući 
donaciji Grobničkih dondolaša 

 Ćiro (Tarik Filipović)
Ringišpil ( Teatar Kerekesh;  
Ljubomir i Jan Kerekeš )

Njuške ( Teatar EXIT; Enes Vejzović, 
Filip Križan i Janko Rakoš)

Damir Jakovčić

S.B.C.
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Robert Žiković, član uprave Automotodroma Grobnik

Nascar utrkama počela nova era za Grobnik i naš kraj

Na Automotodromu Grobnik i ove godine od 17. 
rujna održao se oktanski spektakl. U Sport-
skom centru Grobnik po drugi puta zagrmjele 

su Nascar jurilice.

- U zadnjih desetak dana prije natjecanja naglo smo 
promijenili plan budući da smo imali neslužbenu in-
formaciju da ćemo ipak moći primiti i nešto gledate-
lja. Nascar je prošle godine na Grobniku održan zbog 
pandemije virusa COVID-19, u samo tri tjedna uspjeli 
smo odraditi iznimno zahtjevnu organizaciju, i nakon 
toga smo dobili Nascar Euro Series utrke za naredne 
tri plus dvije godine. Ovo je prva godina pod pravim 
ugovorom i vjerujemo da ovime počinje nova era za 
Grobnik i naš kraj. Uz Nascar će se voziti TCR DSG East 
Europe Endurance dva sata i vozit će se Twingo Cup. U 
sve tri kategorije prijavilo se devedeset automobila.
Nascar od ove godine postaje dio stalnog postava Au-
tomotodroma Grobnik.
- Sada smo službeno dio kalendara Nascar serije, za-

dovoljni smo zbog toga, velika je to stvar. Možda još 
ljudi u našoj užoj regiji ne percipiraju važnost te utrke, 
automobilizam i motociklizam nisu na nekoj visokoj 
razini u ovom dijelu Europe, izuzev Italije, Španjolske 
i Njemačke, pa smatramo da tu kulturu treba malo i 
približiti gledateljima. Nascar je u Americi treći sport, 
odmah iza NBA lige i američkog nogometa. 
 Oni sretnici koji su imali priliku doći i uživo pogledati 
Nascar Euro Series utrku mogu se pohvaliti da su na 
djelu vidjeli i jednog velikana.

Svjetski padobranski kup na Aerodromu Grobnik

KRILA KVARNERA PONOVNO DOMAĆINI 
NAJBOLJIH PADOBRANACA SVIJETA

U Sportskom centru Grobnik nije samo dom ok-
tanskih jurilica, i ove godine održan je Svjetski 
padobranski kup, u organizaciji Krila Kvarnera.

- Početkom lipnja smo imali Svjetski padobranski 
kup, imamo ga svake godine u istom terminu, mi smo 
jedan od šest organizatora, uz nas tu su Slovenija, 
Italija, Njemačka, Austrija i Švicarska. Prošle godine 
zbog poznate situacije natjecanje nije održano, ali 
ove godine smo uspjeli u tome, u zadnji čas smo dobi-
li dopuštenje da možemo organizirati natjecanje. Bilo 
je dvadesetak ekipa i sve smo odlično odradili i sve je 
prošlo super. Uspjeli smo se nekako pokrpati. Svjet-
ski padobranski kup ostaje i dalje u istom terminu, 
organizatori smo od 1997. godine, najprije je to bio 
Alpe-Adria kup, pa onda Europski kup i sada smo došli 
do Svjetskog kupa, kaže Jasminka Žeželić.
Sa Svjetskim padobranskim kupom nisu zamrle sve 
aktivnosti kada su u pitanju Krila Kvarnera.

- Dana 24. i 25. rujna zrakoplovno društvo organizira 
dane otvorenih vrata. Bit će izložene letjelice, pred-
stavit će se svi klubovi, moći će se razgledati zrako-
plovi, imat ćemo i nekakav prigodan program. Bit 
će mogućnost porazgovarati s pilotima, koji će raditi 
nekakav program, ali još uvijek ne znam hoćemo li u 
sve to moći ugurati i nekakve panoramske letove. Sve 
ovisi o epidemiološkim mjerama, zaključuje Jasminka 
Žeželić.

Boćarice Škole boćanja Čavle najbolja 
su sportska ekipa, odbojkaši Grob-
ničana najbolja su momčad Općine 

Čavle za sezonu 2020/2021. godinu. Na 
svečanosti održanoj u grobničkom Kaštelu 
najboljom sportašicom Općine Čavle pro-
glašena je boćarica Nikol Marelja Bošnjak, 
najboljim sportašem proglašen je atletičar 
Kvarnera Antonio Ban. 

Mlade nade: Fabijan Zaharija, 
Elena Ban i Lana Zagorac
Fabijan Zaharija (Atletski klub Grobnik) naj-
bolji je mladi čavjanski sportaš, Elena Ban 
(Atletski klub Grobnik) najbolja je mlada 
sportašica, a ista je titula otišla i u ruke Lane 
Zagorac, mlade šahistice Rječine.

Svjetska rekorderka Carrolina 
Bajrić 
Svi oni ostvarili su iznimne sportske rezul-
tate u prošloj natjecateljskoj sezoni, što na 
domaćoj što na međunarodnoj sceni na 
kojoj se je ipak posebno istaknula Carrolina 
Bajrić, boćarica Škole boćanja Čavle, koja 
se može pohvaliti nagradom za posebna 
sportska ostvarenja. A da je Carrolina zaista 
ostvarila nešto posebno zna čitava svjetska 
boćarska populacija, na finalu Kupa Euro-
pe u francuskom St. Vulbasu Carrolina je 
postala novom svjetskom rekorderkom u 
preciznom izbijanju.

Nagrade trenerima: Andrej 
Majer i Tihomir Crnković 
Naravno, da svih sportskih uspjeha ne bi 
bilo i bez onih ljudi koji su često u sjeni svo-
jih sportaša, ali u Općini Čavle na njih nisu 
zaboravili. Nagrada za najboljeg djelatnika 
pripala je Andreju Majeru iz Atletskog kluba 
Grobnik, a posebno priznanje za dugogo-
dišnji rad u sportu pripalo je Tihomiru Crn-
koviću, čovjeku koji je prije više od četrde-
set godina doveo odbojku na Grobnik i do 
današnjih dana ostao aktivan u tom sportu 
odgojivši generacije i generacije odbojka-
šica i odbojkaša, a kao profesor tjelesnog 
odgoja u Osnovnoj školi Čavle, generacije 
i generacije mladih ljudi.

Crnkoviću je i pripala čast u ime nagrađenih 
obratiti se okupljenima.

-  Hvala svima, čestitam dobitnicama i do-
bitnicima, kažu da na mladima svijet ostaje 
pa vam svima od srca želim još jako puno 
sportskih uspjeha, rekao je Tihomir Crnko-
vić.

- Da, budući da je utrka planski stavljena u kalendar 
ove godine će dio tog spektakla biti i Jacques Villene-
uve, ipak je jako lijepo imati prvaka svijeta u Formuli 
1 na Grobniku. Prošle godine je također trebao doći, 
ali je bio problem jer je službeni komentator na utr-
kama Formule 1 i baš kada je bila naša utrka je morao 
odraditi svoje obaveze iz ugovora. Bilo mu je jako žao, 
vozio je na nekim simulatorima stazu na Grobniku i 
znamo da se veseli dolasku. Prije jedno dva mjeseca 
je trebao doći na testiranje i jedan od mehaničara je 
dobio koronu i morali su odustati. Ovo je treća sreća, 
govori Žiković.
Sve u svemu, od Nascara se očekuje jako puno.
- Osobno smatram da je Nascar najveća automobi-
listička priredba na Grobniku ikad. Nema veličinu 
WRC-a, ali mislim da je ipak ljepše doći na auto-
motodrom i s tribine gledati utrku. Vjerujemo da s 
Nascarom počinje jedna nova era za Grobnik, ova 
manifestacija može dati značajan doprinos u razvoju 
hrvatskog automobilizma i turističkog sadržaja. Na-
damo se da će proći ova priča s COVID-19 virusom i 
da ćemo moći prionuti poslu deset mjeseci unaprijed 
i pripremiti to kao pravi spektakl jer i ove godine smo 
do zadnjeg časa čekali da vidimo koji model organiza-
cije ćemo primijeniti.
Unatoč svim ograničenjima na Automotodromu 
Grobnik zadovoljni su sezonom.
- Ponosan sam što smo sezonu odradili vrlo uspješno, 
odlično u odnosu na normalne okolnosti, a kamo li 
kada tu uračunamo i pandemiju. Uložili smo ogroman 
trud, godina nije gotova, ali je odlična. Čitav deveti i 
deseti mjesec imamo događanja na pisti bez ijednog 
slobodnog dana, zaključit će Robert Žiković. 

Kristian Sirotich

Kristian SirotichKristian Sirotich

U Kaštelu održano proglašenje najboljih sportašica i sportaša Općine Čavle

Boćarice, odbojkaši, Nikol Marelja Bošnjak  
i Antonio Ban laureati

Cvitan Polić: uspjesi dokaz 
da je naše ulaganje u sport 
opravdano 
Okupljenim laureatima i gostima pozdrav-
nom se riječju obratio Norbert Mavrinac, 
predsjednik Općinskog vijeća Općine Čavle, 
a kao i Ivana Cvitan Polić, načelnica Općine 
Čavle na najbolji je način objasnila koliko 
Grobnišćini znače svi ovi nemali sportski 
uspjesi.

- Općina Čavle trudi se financirati apsolutno 
sve udruge i pritom jako puno pažnje po-
svećujemo upravo infrastrukturi i ulaganju 
u infrastrukturu. Sport iziskuje poprilično 
sredstava, ali kada imamo rezultate i slavu 
koju nam donose naši sportaši, onda je sve 
nekako lakše, rekla je Ivana Cvitan Polić.

Svečanost u Sokolani 

Najbolji sportaši i sportski djelatnici 

Nikol Marelja Bošnjak  prima nagradu

Antonio Ban s čelnicima Općine Čavle  
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Moramo biti iskreni i reći da nam u ovih deset godina nikada ništa 
nije nedostajalo. I zbog toga skidamo kapu Općini Čavle. Voljeli 
bismo jedno da se malo i naši lokalni privrednici uključe u rad klu-
bova, kaže Dean Klarić

Ako u Općini Čavle postoji sinonim za sportski uspjeh, onda su to boćarice Škole 
boćanja Čavle. Dokazale su to i nedavnim nastupom na završnici Kupa Europe u 
francuskom St. Vulbasu, gradiću dvadesetak kilometara udaljenom od Lyona, u 

kojemu je boćanje – sve. Čavjančanke su iznova dokazale svoju iznimnu klasu, dogura-
le su do finala, a na putu do povijesne europske krune zaustavile su ih domaće djevojke, 
aktualne prvakinje Francuske i prve favoritkinje natjecanja.

- Kao viceprvaci Hrvatske dobili smo prigodu nastupiti na Kupu prvakinja i mislim da 
smo tu prigodu maksimalno iskoristili. Izgubiti u finalu od domaćina na njegovom te-
renu, a pritom treba znati da je to jedna od najdominantnijih ekipa zadnjih godina u 
europskom ženskom boćanju, mislim da nije neka velika tragedija. Kako su se odvijale 
neke igre na terenu nismo mi bili daleko niti od nekog iznenađenja, iako moram reći da 
Škola boćanja Čavle ni za koga više u Europi nije iznenađenje, kaže Dean Klarić, trener 
Škole boćanja Čavle i jedan od ključnih ljudi u ovom mladom klubu koji iz godine u 
godinu bilježi iznimno kvalitetne rezultate.

Nevjerojatni uspjesi u samo deset godina 
postojanja
Čavjančanke imaju nevjerojatnu rezultatsku nisku, onakvu kakvom se mogu pohvaliti 
samo klubovi bogate i višegodišnje tradicije i to ne bi bilo ništa čudno da Škola boća-
nja Čavle ove godine ne obilježava svoju desetu obljetnicu postojanja. U minulih deset 
godina osvojile su:

- Pet puta smo bili prvaci države u seniorskoj kategoriji, četiri puta smo bili viceprva-
ci, dva puta smo bili viceprvaci Europe, dva puta smo bili treći u Europi. Pojedinačne i 
ostale titule teško mi je i pobrojati, ali od cura tu je svakako na prvom mjestu Carrolina 
Bajrić, iako još od 2013. godine naše cure ostvaruju iznimne rezultate i na reprezen-
tativnom planu. Pašac je s Nives Jelovicom bio neprikosnoven u Hrvatskoj sve dok se 
nije pojavila Škola boćanja Čavle. Okupili smo mlade cure na jednom mjestu, imali smo 
neizmjerno talentiranu generaciju s pet reprezentativki. I tako je sve krenulo. Od 2013. 
godine smo u vrhu, ponosno dodaje Klarić. 

Upravo je Nives Jelovica, jedna od najboljih boćarica Europe, s Čavjančankama gosto-
vala u St. Vulbasu.  

- Nives je bila s nama na Kupu Europe, imali smo pravo pojačati se jednom igračicom 
iz druge sredine i odlučili smo da to mora biti Nives. Kao prvakinja države je i zaslužila 
biti tamo, naša je cura i to je jedina titula u karijeri koja joj nedostaje. Sve ostalo je 
osvojila, svjetska je prvakinja, europska prvakinja, prvakinja Mediterana, nedostaje joj 
samo titula klupske prvakinje Europe. Mislim da joj je to i jedan motiv koji je tjera dalje, 
govori Dean Klarić.

No, unatoč svom iskustvu koje je tijekom svoje dugotrajne i uspješne karijere stekla 
Nives Jelovica, nastup na Kupu Europe ipak je obilježila Carrolina Bajrić.

- U našoj ekipi ona je tijekom čitavog turnira bila najbolja igračica, izgubila je samo 
dvije utakmice od šest koje je igrala. U polufinalnoj utakmici je obilježila čitav završni 
turnir izjednačivši svjetski seniorski rekord i postavivši novi svjetski rekord za mlađe 
seniorke u preciznom izbijanju. To je rezultat vrijedan pažnje i spominjanja. Nije lako 
biti najbolji na svijetu, naročito nakon ovako turbulentne godine u kojoj je krenula i s 
fakultetskim obrazovanjem pa je bilo malo problema s povezivanjem sportskih i pri-
vatnih obaveza. Uvijek se pitam što bi sve bilo kada bi se naše cure ovom sportu mogle 
maksimalno posvetiti, gdje bi im onda bio kraj, kaže Klarić

Carrolinin rekord ipak na najbolji način daje sliku rada u klubu, a to je nešto na što Dean 
Klarić zaista može biti ponosan. I ne samo on.

Jedino želim da se igrači dobro osjećaju, 
da osjećaju da mogu puno dati, da igraju s 
užitkom i kada Grobničan tako radi mislim 
da ga malo tko može zaustaviti, kaže Da-
mir Batarelo

Damir Batarelo novi je predsjednik Nogomet-
nog kluba Grobničan. Na izvanrednoj izbornoj 
Skupštini kluba održanoj 9. srpnja Batarelo je 

jednoglasno izabran za novog čelnog čovjeka ponosa 
Grobnišćine, na toj je funkciji zamijenio dosadašnjeg 
čelnika Igora Čargonju. Već u svom inauguracijskom 
govoru novi je predsjednik najavio ambiciozan plan, 
kojega će zajedno sa svojim suradnicima u djelo po-
kušati sprovesti u narednom periodu. Ono što je po-
sebno važno, Batarelo je tada ostavio dojam čovjeka 
koji ne odustaje lako, pun elana i pozitivne energije, a 
takav dojam ostavlja još uvijek.

- Uz klub sam vezan već devet godina, toliko mi na-
ime sinovi treniraju u Grobničanu. Dosta smo razgo-
varali i kroz razgovor s bivšim predsjednikom Čargo-
njom došli smo do toga da je možda sazrijelo vrijeme 
za jednu promjenu. To nikad nije lako i jednostavno, 
ali neke se stvari moraju napraviti, započet će Damir 
Batarelo, koji je mandat na čelu kluba započeo pun 
želje da se nešto u Grobničanu još dodatno pokrene 
na bolje, da se napravi još jedan iskorak na svim razi-
nama. I organizacijski i sportski.

- Naravno. Krenuli smo u poboljšanje infrastrukture, 
završili smo s prvom fazom uređenja igrališta, pofar-
bali smo što je trebalo, a sada krećemo s uređenjem 
unutarnjih prostorija, ureda, svlačionica, sanitarnih 
čvorova. Nakon toga ćemo ići u još jednu fazu ure-
đivanja vanjskog dijela i vratiti se redovnom održa-
vanju. Što se radova tiče tu je i asfaltiranje prostora 
ispred igrališta, rasvjeta, glavni semafor, a sigurni 
smo da ćemo do kraja godine u suradnji s Općinom 
Čavle krenuti u izgradnju pomoćnog igrališta s umjet-
nom travom. U suradnji s Općinom mislimo pokrenuti 
i jednu crowdfunding kampanju, vjerujemo da će 
svi stanovnici Čavala sudjelovati u tome, a mi ćemo 
svakom pojedinačno zahvaliti jednom gestom, ali još 
uvijek nismo odlučili kakvom. Moramo se pohvaliti da 
smo riješili i autobus i već ga uvelike koristimo, vrlo je 
atraktivan i svi su jako zadovoljni, nastavit će Damir 
Batarelo.

I to naravno nije sve što se za sada poduzelo, kao što 
je i bilo najavljeno na klupskoj skupštini riješena je i 
oprema za prvotimce, ali i za školu nogometa, odra-
đeno je jako puno posla u jako kratkom vremenu.

- Istina, napravili smo jako puno posla u jako kratkom 
vremenu i ne mislimo na tome stati. Formirali smo 
tim od petnaestak ljudi, svatko ima svoja zaduženja i 
svatko svoja zaduženja odrađuje. Imamo i jako dobru 
suradnju s Općinom Čavle, jako smo zadovoljni i ako 

Damir Batarelo, novi predsjednik nogometnog kluba Grobničan, ambiciozno je započeo svoj mandat

Napravili smo jako puno posla u jako kratkom 
vremenu i ne mislimo na tome stati

tako ostane mislim da ćemo svi zajedno imati čime 
biti zadovoljni, govori novi predsjednik Grobničana.

Ono što je Grobničanu nasušno potrebno da bi se us-
pio napraviti dodatni iskorak na svim razinama jest 
pomoćno igralište i to nije nikakva tajna. Pomoćno 
igralište s umjetnom travom više nije nikakav luksuz, 
to je jednostavno potreba koja mora biti zadovoljena 
da bi svi klupski pogoni mogli normalno funkcionirati, 
od mlađih uzrasnih kategorija, a Grobničan se na re-
giji nametnuo kao jedan od vodećih klubova u radu s 
mladima, do prve momčadi.

- Devet različitih ekipa trenutno igra na jednom igra-
lištu, šljaka koja se do sada koristila postala je neupo-
trebljiva, to je već polako postao beton koji niti djeci, 
a niti seniorima, ne pruža niti minimum sigurnosti. 
Stvarno je krajnje vrijeme da to napravimo, mislim da 
smo među rijetkim klubovima koji nemaju pomoćno 
igralište što zadovoljava minimum potreba. A uz Rije-
ku i Orijent 1919 mislim da na regiji imamo najkvali-
tetniju školu, ponosno govori Batarelo.

Kristian Sirotich
Kristian Sirotich

Dean Klarić, trener Škole boćanja Čavle, viceprvakinja Europe u boćanju

Škola boćanja Čavle ni za koga više 
u Europi nije iznenađenje

- Nikada ne odustajemo od naših ciljeva da svake godine uvedemo nove djevojčice u 
ekipu. Ove godine smo u prvu ekipu  promovirali šest, sedam djevojaka mlađih od 15 
godina. U ovih deset godina nikada na terenu nismo imali punoljetnu ekipu u prosjeku 
u seniorskom prvenstvu. A to je pravi izazov. Pogotovo u ovakvim razvojnim sredinama 
kao što je naša u kojoj novac za rad kluba dobivamo jedino iz općinskog proračuna pa 
se cure jedino rezultatima mogu boriti za nekakve stipendije i kategorizacije. S novcem 
Općine Čavle mi financiramo rad naše škole boćanja i trudimo se djeci omogućiti sva 
natjecanja.

Općina kontinuirano ulaže u boćaraski dom 
Naravno, teško da bi bilo kvalitetnih rezultata da nema uvjeta za rad, Boćarski dom Hra-
stenica mjesto je na kojem Čavjančanke imaju sve što im je potrebno za kvalitetan rad.

- Objekt je napravljen 2005. godine, petnaest godina je u funkciji i jednostavno polako 
pita nekakve obnove i ulaganja. Općina Čavle to prepoznaje, vidi, zna što i kako. Ove 
godine smo, nakon jedno dvije-tri hladnije zime, dobili nove prozore na dvorani, još 
nisu napravljeni u punom obujmu ali do kraja godine to će se pozavršavati. To će nam 
sigurno biti jedna od stvari koje će nam dati malo bolje i toplije uvjete u dvorani, bit će 
sigurno puno bolje za raditi. Kod sportskih objekata ulaganja nikad nije dosta, uvijek 
se nešto traži, ali moramo biti iskreni i reći da nam u ovih deset godina nikada ništa 
nije nedostajalo. I zbog toga skidamo kapu Općini Čavle. Voljeli bismo jedno da se malo 
i naši lokalni privrednici uključe u rad klubova, pogotovo u rad onih koji su nositelji 
kvalitete. A mislim da je Škola boćanja Čavle jedini prvoligaš u Općini i jedina seniorska 
ekipa koja je osvojila neki naslov državnog prvaka. Nosioci smo kvalitete u takozvanom 
malom sportu, koji više nije mali. Sportsko boćanje razvija se nevjerojatno brzo, možda 
ima malo manji priljev mladih sportaša, ali i na tome se radi. Mislim da su svi shvatili 
da bez mladosti nema napretka. I mislim da smo mi u ovih deset godina radom i rezul-
tatima pokazali kako se može naprijed, kaže Dean Klarić.

Planovi za novih deset godina ni po čemu se ne razlikuju od ovih što su Čavjančanke 
vinuli u europsku boćarsku elitu. 

- Nadam se da će biti puno dobrih stvari, nadam se da će naše mlade djevojke nastaviti 
ovako dobro pratiti naše najbolje igračice i da će se naši rezultati nastaviti na ovoj razini. 
Ne znam što bih više od toga i mogao poželjeti. Sezona što je pred nama startat će kra-
jem listopada, najveći konkurenti za naslov su nam Labin i Komiža. Naglasak će biti na 
našoj mladosti, a tu su nam i juniorska i kadetska liga. Nadam se samo da će nas korona 
ostaviti na miru, to nam je bio jedan od velikih izazova u minulom razdoblju, taman 
kreneš raditi i moraš stati. Niti curama to nije odgovaralo, a kako bi im i odgovaralo, 
teško je nekoliko puta tijekom sezone tempirati formu, i to više psihološki nego fizički, 
zaključit će Dean Klarić. 

Naravno, rezultati prve momčadi uvijek su ogledalo 
rada kluba.
- Zadnjih godina Grobničan je sedam puta mogao ići 
u viši rang i nikad to nije mogao samo i isključivo iz 
financijskih razloga. Čitava uprava na sve moguće 
načine pokušava osigurati dovoljno novca za redovno 
funkcioniranje kluba, da se zadovolje sve potrebe, a 
da se svakoj momčadi koja se za to izbori omoguće 
uvjeti da se natječe u višem rangu. Nadajmo se da 
ćemo u tome uspjeti, da ćemo nakon svih ovih godi-
na, tijekom kojih se na jedvite jade pokušavalo skrpati 
kraj s krajem i gdje je uprava na sve moguće načine 
pokušavala održati glavu iznad vode, pokušati ući u 
jedinstvenu Treću ligu. Do sada je uprava uvijek po-
kušavala pratiti rezultate prve momčadi, nadam se 
da će sada prva momčad uspjeti pratiti rad uprave 
kluba. Naravno, dio stare uprave je ostao s nama, na-
pravljena je jedna jako lijepa sinergija i sve zajedno 
to odlično funkcionira. Nadamo se da će tako i ostati, 
da će rezultati prve momčadi to potkrijepiti, da ćemo 
čim dalje otići u kupu i da ćemo ostvariti plasman u 
jedinstvenu Treću ligu, kaže Damir Batarelo.
Sezona je tek počela, dug je još put do ostvarenja re-
zultatskih ciljeva.
- Što se momčadi tiče imali smo dva odlaska, ali je 
došlo sedam novih igrača od kojih su velika većina 
zaista pojačanja. Momčad je jača nego prošle sezone, 
roster je širi nego prošle sezone i vjerujem da nećemo 
imati problema koje smo imali prošle sezone, da neće 
biti oscilacija, jer to bi nam onda i jamčilo poziciju s 
koje bismo mogli ispuniti naše ciljeve. Dio uprave je 
uvjeren da će to biti osvajanje prvog mjesta, a ja je-
dino želim da se igrači dobro osjećaju, da osjećaju da 
mogu puno dati, da igraju s užitkom i kada Grobničan 
tako radi mislim da ga malo tko može zaustaviti, go-
vori predsjednik kluba.
I u pravu je predsjednik kluba, to zajedništvo je bilo 
jedan od najjačih aduta nogometaša Grobničana, ali 
i čitavog kluba, minulih godina.
- Nadam se da će to zajedništvo i  taj naš inat i dalje 
ostati, da će i dodatno proraditi, da će dečki opet biti 
prvi ili drugi i osvojiti mjesto što bi ih odvelo dalje jer 
to su već i ranije zaslužili, zaključit će Damir Batarelo.

Damir Batarelo NOVI IZGLED: Igrači i Uprava kluba sami pofarbali tribine i zidove

Siniša Linić, sportski direktor NK Grobničan

Igrači uređuju tribine

Viceprvakinje Kupa Europe u FrancuskojViceprvakinje Kupa Europe u Francuskoj
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vicevi po grobnički i jedna lijepa vijest

Nasmijmo se malo…

Autor: Cvetan Pelčić

Humanitarna prodaja kalendara s Dondolašima 
kao lajt motivom čitave priče i njihovim gošćama, 
kraljicama Riječkog karnevala,  i ove je godine po-

lučila izniman uspjeh. Atraktivan kalendar danas krasi 
gotovo svaki dom na Grobnišćini, što nije nevažno, ali je 
ipak puno važnije ono na što je utrošen novac od prodaje 
kalendara znakovitog imena – „Dondolaši za naši“. 
- U Čavlima smo kupili sprave za vanjsko igralište Dječjeg 
vrtića Čavlić, dio sprava otišao je na staro igralištu gdje 
su jaslice, a dio je bio namijenjen za ovo novo igralište. 
Nešto se sprava obnovilo, a nešto je kupljeno novo. U 
Podhumu smo kupili didaktičke igračke za korisnike vr-
tića, i to za igranje u interijeru. Oni su vanjsko igralište 
obnovili ranije, pa smo u dogovoru s njima odlučili ku-
piti igračke koje koriste da djeca  razvijaju svoje vještine. 
Ukupno smo sakupili malo više od 36 tisuća kuna, baš je-
dan lijepi iznos da se pomogne svima, zadovoljno govori 
Alen Haramija, predsjednik udruge Grobnički dondolaši.
I tek što je odrađena ova akcija, već valja razmišljati o 
novoj, jer i 2022. godina već se nekako približila. Don-

ISTI FILM 
Ovo da j’ prava istina, da su navigali Grobničani i došli z brodon nigdi 
va Meriku i potli nikog vrimena skrcali se z broda i da gredu va kino. 
Poslali Ivana da gre kupit karte dokli ovi drugi gredu ča popit, a ča 
drugo...i ni Ivana jedno tri ure, ko za vraga ne zna besede engleskog, 
oni se već fanj napili, kad evo Ivana ma bez karat za kino. - Dobro, 
kamo si šal te karte kupovat? Tri ure te ni...- Ma pušćajte me na miru, 
va ko god kino san došal tamo igra isti film zove se “TODAY” (Danas) 
...nisan nikad čul za taj film, pa san najzad odustal.

ZVEZDE
Ivan je imel sina ki j’ studiral astronomiju va Zagre-
bu va ono vrime i po letu j’ došal doma i side večer 
pred kućun na privratu i veli sin: - Znate ćaće, ovdi 
su na nebu iste zvezde ko va Zagrebu! - A Ivan 
zame žmuj v ruku i da će popit veli: - A brižni moji 
soldi!

FORMULAR
Ivan na matičnon uredu čeka formular za brak i nikako da na red dojde. 
Pokli dosti vrimena kad mu j’ prekipelo zazija na sav hodnik: - Ćete mi 
već jedanput dat taj prognani formular za brak , čekan priko dve ure? 
- A što vam treba gospodine za vjenčanje ili za rastavu? - Ma dajte 
obadva da ne dohajan više!

NOVOROĐENČE
Trefe se na cesti dva suseda penzionera i jedan pita drugoga:

– No, Tone kako si? Ča j’ novoga?
Veli mu Tone:
– Kako moren bit va ovih letih, moj Frane, bole me kosti, bole me 
leđa, bole me noge, ruke… a kako si ti?
– Ja se va zadnje vrime ćutin ko novorođenče.
– Daj ne povedaj gluposti, kako to misliš ko novorođenče?
– Pa lipo, evo niman vlasih, niman zubih i danas jutro 
san se sopet pocural va gaće.

PU DUHTORA 
Pijani Ivić pu duhtora na pregledu. Veli mu duhtor: - 
Zbilja ne znan ča van je, mislin da je to zbog alkohola. 
- a veli mu Ivić: - Dobro, gospon duhtor, doć ću ja kad 
se otreznite!

OSAL 
Vozi se plovan va autu, kad najedanput na cesti leži 
osal...smilovalo mu se blago, ferma auto, zijde vanka 
i kad tamo neboga beštija već je bila zdahnula. 
Zove plovan policajca i veli: - Čujte, plovan na te-
lefonu, ovdi na cesti leži jedan mrtav osal, pa zoven 
da ga maknete z ceste da ne bi još ki nastradal. - 
a policajac se j’ otel storit duhovit, pa veli mu: - A 
velečasni, ste mu dali odrešenji? - Nisan, sad 
ću, aš san najprvo otel familiji javit!

PILIĆI 
Došal Ivan pu duhtora, a fanj je 
nebog pental i veli:
– Ddduhtoree, iman va zadnje 
vvrime ppproblemi z ssspanjem. Vvvidite, ssstalno ssanjan ppilići i takko sssu 
gggglasni da ne moren mirno sspat.
– Pa gospon Ivan, drugi put ih lipo potirajte, pa ćete moć mirno spat.
– Pppa ja njinn zzzzijan iššš, ppa ih 15 pprojde, ali ih 15 oooostane.
– Pa recite im opet iš.
– Ma vvvelin ja njimi iš, pa ih ossan ppprojde, a ossstane sssedan.
– Pa potirajte ih opet, za majku milu.
– Pppa ja oppet vvelin iš, pa ih šššessst projde, a osstane jedno, jedddno 
mmmiće ččrno, ko j’ nnnajglasnije.
– Ma, znate ča potirajte ga va materinu onda najzad!
– Pppa ja mu veliiim odi va va pipipi… I onda mi se si ppilići vvrnu nazad!

KUNELIĆI
Va školi na satu matematike. Mištra pita Ivića:- Ivić, ako ti dan dva 
kunelića, pa još dva kunelića i potli još dva kunelića, kuliko ćeš ih ukupno 
imet? - Sedan! - ko iz topa Ivić. - Ma čekaj, promisli malo, ponovit ću 
pitanje. I Ivić opet isto odgovori. - Čekaj, ala provajmo ovako imaš dve 
krave, ja ti dan još dve krave i prijatel ti da još dve, kuliko krav ćeš 
imet? - Šest! - veselo će Ivić. - Bravo, no sad da vidimo ako imaš 
doma dva kunelića, pa dobiješ još dva i potli još dva kuliko ćeš kune-
lićih ukupno imet? - Sedan! - Ma ne Ivić, kako moreš imet progna-
nih sedan kunelićih? - Zato aš doma već iman jednoga kunelića!

TLAK 
Na pregledu pita Ivić duhtora: - Da malo vidite duhtore kako mi tlak gre 
malo gori , malo doli! - na to mu veli duhtor: - Niš se ne pojidajte, dokli 
god van se jedan i drugi ne sastanu bit će dobro! - A ča će bit kad se 
sastanu? - A onda van se obično sastane sa rodbina!

GROBNIČKI DONDOLAŠI AKTIVNI U ZAJEDNICI- HUMANITARNIM KALENDAROM I NOGOMETNIM TURNIROM ODUŠEVILI  JAVNOST  

Dondolaši za naši - 36 tisuća kuna za  
djecu Grobnišćine i uspješan turnir u Jami

dolaši su prvi humanitarni kalendar tiskali 2018. godine.
- Nastojat ćemo i ove godine napraviti kalendar. Još ni-
smo odlučili za koga ćemo skupljati novac, to nam je uvi-
jek najteži dio. Posložiti ćemo sve do kraja rujna, jer već 
u listopadu moramo odraditi snimanja, kaže Haramija. 
Nisu samo kalendar i prekrasna gesta uređivanja igrali-
šta namijenjenih najmlađim žiteljima Grobnišćine povod 
za dobro raspoloženje u redovima Grobničkih dondolaša, 
itekako mogu biti i zadovoljni malonogometnim turni-
rom što je u njihovoj organizaciji organiziran u kultnoj 
Jami, koja je 24 ekipe iz regije dočekala u novom ruhu.
- Jama je prošla bolje od svih naših očekivanja. Bilo je 
malo strepnji zbog korone i svih epidemioloških mjera. 
Bilo je napeto, ali stvarno smo se potrudili organizirati 
da sve prođe u najboljem redu. Bila je jako dobra posje-
ćenost, turnir je trajao šest dana i iznenađujuće dobro 
je sve prošlo. Ne samo u ovom našem organizacijskom, 
nego i u sportskom dijelu. Željeli smo da se sve momčadi 
dobro osjećaju i da kažu da će doći i druge godine. A to 
je najbolje od svega. Prigodan je trenutak bilo i to što se 

igralo na obnovljenom igralištu, a svi su rekli da je užitak 
igrati na novoj podlozi. Šteta bi bila to ne iskoristiti kada 
već imamo takve uvjete, zaključio je Alen Haramija. 

Kristian Sirotich

Turnir u Jami

Nova ljuljačka u vrtiću          


